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La piscina municipal, endavant

Tots Sants

El 30 aniversari del 
Carnaval ja té cartell

El vinarossenc 
David Aguado guanya el concurs

El J J Cinema serà centre cultural
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Concurs de música de cambra

Los vinarocenses Comal Cool, en RazzmatazzFigueredo cede sus trofeos a la Fundació Caixa Vinaròs

Campeón y subcampeona del “Head-Tarragona” 
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ACTUALITAT

X.Flores/E.Fonollosa

Els vinarossencs van acudir per Tots 
Sants a venerar els seus difunts. Ha es-
tat aquest any molt més fàcil accedir al 
Cementiri municipal, doncs s’ha aplicat 
el Pla d'Accessibilitat, obra inclosa en el 
Plan Confianza, eliminant barreres arqui-
tectòniques. Per això, s’han millorat por-
tes i jardins i s’han pintat diferents zones. 
A més, com tots els anys s’ha adequat 
l’estacionament. També s’han iniciat les 
obres del carrer Santa Rosa. “Ha estat un 
treball global afegit als treballs de remo-
delació que s’estan portant a terme al 
carrer Santa Rosa, que durant tota l’ante-
rior legislatura es va prometre adequar. 
Des de pràcticament el mes de juliol 
s’està efectuant el trasllat amb tota cura 
i parlant amb els familiars de les restes 
d’aquest carrer”, ha indicat el portaveu 
de l’equip de govern, Lluís Gandia. 
El dia de Tots Sants en aquest carrer 
hi havia cartells que recomanaven 
abstenir-se de circular a la vora i de 
qualsevol arranjament en els nínxols, 
pel perill de despreniment. 
El carrer està declarat en ruïna. Els en-
derrocaments es registren des de fa 
anys, però els tràmits legals per al tras-
llat de les restes no han estat fàcils i en 
això va estar implicada l’anterior cor-
poració durant tota la legislatura. Ara, 
la corporació actual ha de concloure 
aquesta situació que acabarà amb la 
remodelació del carrer.

Tots Sants

 

TE REGALAMOS
EL ALQUILER

Local disponible en
Galería Comercial Hipersimply

de VINARÓS
(Carretera N-340 Km. 1.053)

Envíanos un e-mail a proyectogalería@sabeco.es en el que nos desarrolles tu proyecto con:
- Actividad empresarial.
- Estudio de viabilidad de tu negocio.
- Inversión a realizar.
- Si estás asociado a alguna franquicia, cadena, etc.
- Trayectoria empresarial, currículum y otros datos que consideres.

Hasta 12 meses de alquiler 
para que pongas en marcha tu proyecto empresarial

¡¡QUEREMOS COMPROMETERNOS CONTIGO!!

Els vinarossencs van acudir al cementiri el dia de Tots Sants. La remodelació del carrer Santa Rosa, iniciada
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Sessió extraordinària de l’Ajuntament 
Ple de 24 d’octubre de 2011

Ordre del dia
1.-  Acte públic de sorteig dels membres de les 
Meses per a les Eleccions Generals 2011.

Sessió ordinària de l’Ajuntament
Ple de 27 d’octubre de 2011

Ordre del dia
1. Aprovació, si escau, dels esborranys de les actes 
de dates 22-09-11, 07-10-11 i 24-10-11. Unanimitat
2. Dació de compte de Decrets i Resolucions de 
l’Alcaldia, de conformitat amb el que disposa 
l’article 42 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre.
3. Modificació pressupostària núm. 34/2011 en la 
modalitat de crèdit extraordinari per import de 
571.000,00 €. Per cofinançar la piscina municipal. 
S’aprova per majoria amb els vots a favor de PP, 
PSOE, Bloc i Esquerra i el vot en contra del PVI.
4. Modificació pressupostària núm. 35/2011 en 
la modalitat de crèdit extraordinari per import 
de 19.945,00 €. S’aprova per majoria amb els vots 
a favor de PP i Bloc i l’abstenció de PSOE, PVI i 
Esquerra.
5. Donar de baixa a l’Ajuntament de Vinaròs de 
l’Associació Internacional de Ciutats Educadores. 
Unanimitat.
6. Dació de comptes de l’estat d’execució pressu-
postària del tercer trimestre de 2011.
7. Dació de comptes del compliment / incompliment 
de la Llei de morositat.
8. Aprovació del Programa d’Actuació Integrada 
corresponent a la unitat d’execució en sòl urbà 
residencial UE2R12 per gestió indirecta. S’aprova 
per majoria amb els vots a favor de PP, PSOE i PVI i 
el vot en contra de Bloc i Esquerra.
9. Cessió de terrenys amb destinació a vial públic 
a la partida Boverals, carrer X o Sepionet, nº 10. 
Unanimitat
10. Aprovació provisional del Reglament de 
l’Agrupació Local de Voluntaris de Protecció Civil de 
Vinaròs. S’aprova per majoria, amb els vots a favor 
de PP, PSOE, Bloc i Esquerra i l’abstenció del PVI.
11. Aprovació provisional del Reglament Municipal 
del Servei d’Arxiu de l’Ajuntament de Vinaròs. 
Unanimitat
12. Modificació dels Estatuts de la Mancomunitat 
de la Taula del Sénia amb la incorporació del 
municipi de Sant Jordi. S’aprova per majoria, amb 
els vots a favor de PP, PSOE, Bloc i PVI i l’abstenció 
d’Esquerra.
13. Proposta de la Regidoria de Festes per a la 
fixació dels dos dies de festa local per a l’any 2012. 
Unanimitat
14. Despatx extraordinari.
Moció presentada pel Bloc sobre la inserció laboral 
a l’Ajuntament de persones amb discapacitat. 
Unanimitat
Moció presentada pel PSPV-PSOE per iniciar l’estudi 
d’adequació i dotar de partida pressupostària per al 
2012 el JJ Cinema. Unanimitat
Moció presentada pel PP per instar al Govern 
Central a que la liquidació dels comptes del 2008 i 
2009 es face a 10 anys. S'aprova per majoria amb els 
vots a favor de PP, PSOE, Bloc i PVI i el vot en contra 
d'Esquerra
15. Precs i preguntes.

L'ajuntament de Vinaròs ha aprovat de manera 
provisional el reglament municipal del servei 
d'arxiu municipal, per al qual l'equip de govern ja 
ha triat ubicació: l'edifici de la Casa de la Cultura, 
antiga Biblioteca municipal. “Aquest equip 
de govern ha tingut sempre clar que l'arxiu 
històric havia de situar-se a l'antiga biblioteca”, 
va assegurar l'edil de Cultura, Lluís Gandia. L'edil 
socialista, Jordi Romeu, es va preguntar on 
anirà el Casal Jove si l'arxiu se situa finalment en 
aquest edifici, a la qual cosa Gandia va contestar 
que “trobarem una solució per a tots, és cert que 
a l'antiga biblioteca hi ha algunes coses que 
s’haurien de treure, però buscarem nous espais 
per a aquestes instal·lacions. L'arxiu necessita 
ara una solució urgent”. Respecte al contingut 
del reglament, l'edil de Cultura, Lluís Gandia, 
va indicar que la importància “radica que es 

proposa una comissió d'avaluació documental 
que permetrà realitzar una normativa d'expurgo 
per a netejar l'arxiu administratiu”. En aquest 
sentit, Gandia va assegurar que hi ha un gran 
problema d'espai. “El que volem és aprovar-lo ara 
perquè aquesta comissió entre en funcionament 
a l'inici de l'any 2012 i que els problemes d'espai 
que tenim a l'arxiu administratiu se solucionin 
d'una vegada per sempre”, va indicar. L'edil 
d’Esquerra, Lluís Batalla, va proposar que en lloc 
d'optar per l'expurgo es podrien digitalitzar els 
documents, al que Gandia va dir que abans de 
la seva aprovació definitiva s'obrirà un termini 
per a realitzar al·legacions i propostes. La Casa 
de la Cultura ha estat objecte d'adequacions 
corresponents al Pla d'Accessibilitat dintre del Pla 
Confiança. Entre altres actuacions, cal destacar 
que s'ha dotat l'edifici d'ascensor.

El Ple també va aprovar per unanimitat donar 
de baixa a l’Ajuntament de Vinaròs de l'Asso-
ciació Internacional de Ciutats Educadores. 
Referent a això, l'edil d'Educació, Luis Adell, va 
explicar que des que Vinaròs va entrar a formar 
part, el 2005, “hem pagat les quotes, però l'últi-
ma actuació va ser el 2006 i no n’hem obtingut 
cap rendiment”.

L'ajuntament de Vinaròs ha aprovat amb el 
vot a favor de PP, PSOE, Bloc i PVI i el vot en 
contra de Esquerra, ajornar en el termini de 10 
anys no  en 5 la devolució de les transferències 
realitzades pel govern central pel concepte 
de recaptació d'impostos en els exercicis 
2008 i 2009. L'administració estatal reclama al 
consistori vinarossenc en concepte de diners 
ingressats en l'any 2008 un total de 500.000 
euros i 1.051.000 euros corresponents a la 
liquidació de 2009. “El govern central va fer 
una previsió errònia dels ingressos de l'estat, 
realitzant unes transferències econòmiques 
sobredimensionades i ara ha demanat als 
ajuntaments retornar aquestes quantitats en 
els pròxims cinc anys”, va explicar el portaveu 
de l'equip de govern, Lluis Gandia. 
El portaveu popular va argumentar que la 
situació econòmica que viuen actualment els 
ajuntaments és difícil, el que ha de ser tingut 
en compte per l'estat, “pel que demanem que 
en lloc d'en cinc anys puguem retornar-los en 
deu anys”. Només Esquerra va votar en contra 
del punt, a l'argumentar el seu portaveu, Lluis 
Batalla, que en aquests exercicis “per a camuflar 
un dèficit públic es va decidir convertir-lo en 
deute públic” i va considerar que el que hauria 
de fer l'ajuntament “és senzillament no pagar 
res del que demanen”.

El Ple de l’Ajuntament de Vinaròs també va 
aprovar el PAI de Grinyó, entre les avingudes 
Barcelona i Llibertat, per gestió indirecta, 
amb els vots a favor de PP, PSOE i PVI i el vot 
en contra del Bloc i Esquerra. El portaveu del 
Bloc, Domènec Fontanet va indicar que seria 
convenient que es fes, abans de l'adjudicació, 
un informe per a preservar el tram de muralla 
liberal allí existent, pel que va demanar la 
retirada del punt de l'ordre del dia. 
Per la seva banda, el primer edil, Juan Bautista 
Juan, va contestar referent a això que l'expedient 
ja recull realitzar els estudis pertinents per a 
preservar la muralla. “Prèviament a les obres 
ha d’aportar-se un estudi del patrimoni 
cultural que hi ha en els terrenys, pel que la 
documentació està completa i els tràmits són 
els adequats”, va concloure.

S’aprova provisionalment el reglament del servei d’arxiu municipal

L‘arxiu històric s’ubicarà a la Casa de la Cultura

Vinaròs es dóna de baixa de l’Associació 
Internacional de Ciutats Educadores

El Ple aprova el PAI de Grinyó

Vinaròs demana ajornar a 10 
anys el seu deute amb el 
govern central 

X.Flores

X.Flores

X.Flores

X.Flores



5

5  novembre  2011

ACTUALITAT

La piscina municipal serà finalment cofinançada 
per l'Ajuntament i no per la Diputació. L’Ajunta-
ment va desbloquejar aquest tràmit aprovant en 
Ple, amb l'únic vot en contra del PVI, una modifica-
ció pressupostària en la modalitat de crèdit extra-
ordinari per un import de 571.000 euros amb els 
quals es compromet a aquest cofinançament, jun-
tament amb la Generalitat, que aporta 2,4 milions 
d’euros del Plan Confianza. 
El finançament d’aquesta infraestructura esportiva 
ha estat objecte de llargues negociacions entre les 
administracions, ja que al principi era la Diputació 
la que havia d’aportar aquest més de mig milió 
d'euros, tot i que va haver-hi un problema en 
la tramitació. El problema va radicar, segons va 
explicar l'edil d'Economia, Ernesto Molinos, que 
l'anterior equip de govern “va presentar un primer 
projecte de piscina per incloure en els plans 
provincials, però després en va presentar un altre 
diferent del que la Diputació s'havia compromès 
a cofinançar, sense que l’Ajuntament ho hagués 
comunicat de manera formal”.
Aquesta despesa no estava contemplada en els 
pressupostos municipals, com va explicar Molinos, 
pel que el consistori aportarà la quantitat d'una 

partida destinada a l’Auditori municipal. Molinos 
va indicar que l'equip de govern presentarà 
alternatives perquè la Diputació inverteixi els 
571.000 euros als quals es va comprometre en 
altres infraestructures esportives. “Avui posem 
571.000 euros per a no perdre els 2,4 milions del 
Plan Confianza, però presentarem alternatives 
perquè la Diputació inverteixi la mateixa quantitat 
en altres instal·lacions esportives”, va indicar. 
Els socialistes van votar favorablement el punt 
argumentant el seu portaveu, Jordi Romeu, que no 
volen posar “cap trava” a la construcció d'aquesta 
infraestructura, i van exigir que els 571.000 
euros que havia d'aportar la Diputació “no es 
perdin”. Respecte a que no estigués contemplada 
aquesta inversió en el pressupost, Romeu va 
assenyalar que “si ens haguessin dit que aquest 
cofinançament anava a càrrec de l’Ajuntament 
haguéssim destinat una partida pressupostària”. El 
Bloc també es va mostrar favorable a l'aprovació 
del punt per la necessitat de la infraestructura, 
mentre que el PVI va votar-hi en contra. La seua 
portaveu, María Dolores Miralles, va argumentar 
que al juliol de 2008 la Diputació va aprovar en Ple 
aquest cofinançament, pel que no hauria de ser 

l’Ajuntament qui ho fes. “Els vinarossencs no podem 
convertir-nos en prestadors de la Diputació”, va 
indicar Miralles. Va tancar el debat el primer edil, 
Juan Bautista Juan, que va indicar que els diners 
que havia d'aportar la Diputació “no es perden 
i finançaran un altre projecte, però en aquest 
moment no tenim possibilitat administrativa 
de vincular-los a la piscina”. Juan va qualificar de 
“curiós” que Vinaròs “sigui l'últim municipi de tota 
la Comunitat Valenciana” a disposar dels projectes 
del Plan Confianza. “El projecte de la piscina es va 
lliurar amb molt de retard”, va concloure.

Altres aprovacions
Un altre dels punts que es van aprovar en la sessió 
d’octubre fou la modificació dels estatuts de la 
Mancomunitat de la Taula del Sénia perquè el 
municipi de Sant Jordi s'incorpori. També va ser 
aprovada el finançament per a l'adquisició d'un 
vehicle per a la policia local i quant a mocions, una 
presentada pel Bloc perquè l'ajuntament contracti 
un 5% de persones amb discapacitat i altra 
presentada pel PP per a instar al Govern central 
a procedir a la liquidació dels exercicis del 2008 i 
2009 en el termini de 10 anys.

El JJ Cinema de Vinaròs tornarà a ser centre de 
la vida cultural de Vinaròs fins a la construcció 
d'un nou auditori. L'ajuntament ha aprovat per 
unanimitat iniciar un estudi i dotar amb una 
partida pressupostària per al pròxim pressupost 
municipal el seu condicionament. El PSPV-PSOE, 
que ja recollia aquest projecte en el seu programa 
electoral, va presentar una moció en la sessió 
plenària d'octubre. La regidora Ana Rosa Escuín 
va explicar que el gran avantatge és que es pot 
convertir en una sala polivalent, a més del mínim 

cost econòmic de la remodelació ja que es troba 
en bones condicions i la possibilitat de comptar 
amb una sala amb un aforament de 350 butaques 
amb capacitat d'albergar actes teatrals, musicals i 
projeccions. L'espai disposa, a més, de la llicència 
d'activitat en vigor. 
De la seva banda, l'edil de Cultura, Lluís Gandia, va 
informar que l'equip de govern ja ha mantingut 
reunions amb els propietaris i que ha realitzat una 
visita a les instal·lacions, constatant que es troben 
en molt bones condicions. “La nostra voluntat 

és fer realitat aquesta proposta”, va assegurar 
Gandia, que també va dir que havia mantingut 
converses amb el director de l'Aula de Teatre, Josi 
Ganzenmüller, per a veure les necessitats que 
puguin haver-hi, així com també es mantindran 
reunions amb l’Escola de Música per a consensuar 
aquesta remodelació. L’Ajuntament optarà per 
llogar i no adquirir aquest espai. “Veurem quin cost 
té i esperem incloure’l en els pròxims pressupostos, 
però crec que arribar a un acord pel lloguer no 
suposarà un problema”, va concloure.

L'ajuntament de Vinaròs ha aprovat una moció 
que insta a la contractació d'un cinc per cent de 
persones amb discapacitat en el personal laboral 
del consistori. La moció va ser presentada pel 
Bloc, i també insta a l’adminsitració local a la 
realització d'un cens de persones discapacitades 
a la regidoria de Benestar Social, la creació 
d'una borsa de treball on puguin inscriure's, i la 
posada en marxa d'un servei d'informació, ajuda 

i promoció de persones amb alguna discapacitat 
per a facilitar el seu procés d'inserció laboral. 
La moció va sortir endavant per unanimitat tot 
i que la regidora de Benestar Social, Marcela 
Barbé, va assegurar que tot el que demana la 
moció “ja s'està fent per part del consistori”, 
cosa que també va confirmar també la regidora 
socialista que va encapçalar aquesta àrea, 
Maribel Sebastià. 

Centre especial d'ocupació 
Respecte a la posada en marxa del centre especial 
d'ocupació en el Pou de Mangrano, al que la moció 
també exigeix celeritat, Barbé va dir que l’equip 
i govern està estudiant-ne la seva gestió. “Hi ha 
molt treball per fer encara, però si podem posar-
lo en funcionament abans d'un any, ho farem”, va 
concloure.

L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat un nou 
reglament per a l’Agrupació de Protecció Civil 
de Vinaròs amb l’objectiu d’adequar-lo a la 
normativa autonòmica aprovada en 2008. La 
regidora de Governació, Mar Medina, va explicar 
que la necessitat d’aquesta adequació és que el 
reglament no estava adaptat a aquesta normativa, 
ja que data de l’any 2000. “Des de fa 11 anys no s’ha 

realitzat cap altra modificació”, va indicar Medina. 
La regidora ha assenyalat que l’equip de govern 
“vol que Protecció Civil funcioni correctament, 
d'acord amb el que marca la legislació autonòmica, 
i hem pensat que és un primer pas per a potenciar 
i dotar de major presència i rellevància a aquesta 
agrupació de voluntaris”. Per altra banda, 
segons Medina, el nou reglament “defineix 

perfectament les funcions de Protecció Civil, 
les característiques dels voluntaris que la 
conformen i quines són les seves competències”. 
A més, a partir d’ara els voluntaris de Protecció 
Civil rebran cursos de formació i reciclatge de 
manera contínua i regular, a més de dotar-los 
amb els mitjans necessaris que necessiten per a 
realitzar correctament la seva labor.

La piscina municipal, endavant
L’Ajuntament aprova el seu cofinançament 

X.Flores
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El JJ Cinema es convertirà en un gran centre cultural 

L'ajuntament aprova la inserció laboral de persones amb discapacitat al consistori 

S’aprova un nou reglament per a Protecció Civil 
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Dos reporteros del canal TF3, la televisión pública 
francesa, se han desplazado hoy hasta la ciudad de 
Vinaròs para grabar un reportaje sobre la intención 
del Ayuntamiento de Vinaròs de promocionar 
la plaza de toros de nuestra ciudad entre los 
aficionados catalanes.
El edil de Cultura, Lluís Gandia, ha manifestado que 
“la pasada semana se pusieron en contacto con el 

Ayuntamiento y hoy han estado en Vinaròs para 
grabar el reportaje que se emitirá en los próximos 
días en la televisión pública francesa”.
Gandia ha mostrado su satisfacción debido a que 
“Vinaròs y su plaza de toros estará en las pantallas 
de toda Francia, en un programa de reportajes 
diversos que consigue cada tarde una audiencia 
que supera los 2 millones de personas”.
Los reporteros franceses han realizado diversas 
tomas por el centro de la ciudad, la plaza de toros y 
más tarde se han desplazado a la Peña Taurina Pan 
y Toros y al tentadero que dicha peña tiene en la 
sierra de la ermita.
Para el edil de Cultura “estamos realizando la 
mayor promoción de nuestra ciudad y a un coste 
cero para el Ayuntamiento. Que nuestra ciudad 
esté presente en las casas de 2 millones de 
franceses será una forma de dar a conocer nuestra 
ciudad masivamente y situar a Vinaròs como un 
destino turístico atractivo, y donde además vamos 
a ofrecer la posibilidad de disfrutar de las corridas 
de toros prohibidas en Cataluña”.

El interés por la promoción de las corridas de toros en Vinaròs traspasa fronteras
Es normal ver en la calle Santa 

Ana vehículos estacionados encima 
de la acera. En este caso es un 

Freelander el que bloquea totalmente 
la circulación de peatones por la zona 

habilitada para tal fin

Hoy por mí... Mañana puede que por ti
Son muchos años luchando contra las 
barreras y aún se siguen produciendo 

estas situaciones

¡Suspendido en solidaridad!

FOTODENUNCIA

Es un mensaje de Cocemfe Maestrat y 
Concejalía de Discapacidad

La plaza de toros de Vinaròs será protagonista en la 
televisión pública francesa

El pasado día 17 de octubre nos 
desplazamos a las oficinas que tie-
ne SOCOMO Grupo CARREFOUR 
en València para recibir la dona-
ción de tres ordenadores com-
pletos y así poder cubrir nuestras 
necesidades, ya que muchas ve-
ces no disponemos de los medios 
adecuados para poder llevar a la 
práctica los programas que realiza 
Cocemfe Maestrat en beneficio de 

las personas con discapacidad en 
todo el Maestrat. Con esta dona-
ción de equipos podremos dotar a 
las delegaciones de Benicarló, Pe-
níscola y disponer de otro ordena-
dor en la sede de Vinaròs lo que le 
agradecemos a CARREFOUR el ha-
ber pensado en nuestra asociación 
a la hora de hacer el reparto de la 
donación de dichos ordenadores. 
Gracias de nuevo.

Cocemfe Maestrat ha inaugurado en 
los bajos de la Biblioteca municipal una 
nueva edición de la  muestra “Trencant 
barreres”. Esta es la sexta muestra di-
dáctica, cuyo lema es “La accesibili-
dad, un bien para toda la población”, 
teniendo en cuenta que la ciudad está 
inmersa en las  obras del Plan de Acce-

sibilidad. Los alumnos de los diferentes 
colegios de la localidad pasarán del día 
2 al 18 de noviembre en visitas guiadas 
de 10 a 12 de la mañana para ver esta 
exposición y concienciarse. La muestra 
se divide en cuatro temáticas: trans-
porte, deporte, y la eliminación de ba-
rreras en edificios y calles. 

Anuncios breves
El "Setmanari Vinaròs" pone a disposición de los ciudadanos un servicio gratuito 

de anuncios por palabras.  Dichos anuncios deberán contener un máximo 
de 125 caracteres incluyendo los espacios. 

Se enviarán a la dirección: 
 diarietdevinaros@hotmail.es 

y se publicarán durante 2 números consecutivos.  
No se publicarán los anuncios que puedan suponer una publicidad encubierta 

de empresas privadas ni anuncios de actividades u objetos ilícitos. 

Vendo motor diesel, marca "Campeón" de 25 HP, con bancada, 
seminuevo. 500 €. Tel. 653927735

Se vende casa adosada en zona residencial y muy cerca del mar. 
Tiene 4 habitaciones, baño, aseo, cocina, saló, garaje y gran patio, 
calefacción y aire acondicionado. Precio: 200.000 €. 
Tel. 670 864 161 Isabel

Donación de 
ordenadores 
de Carrefour a 
Cocemfe 
Maestrat

Cocemfe presenta la muestra fotográfica ‘Trencant barreres’

Cocemfe Maestrat / Manolo Celma
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Dissabte 5 de novembre començaran a realitzar-se les 
proves de la Junta Qualificadora de Coneixements de 
Valencià (JQCV) d’este segon període de l’any 2011 
en les 23 ciutats valencianes on se celebren. 
D’acord amb la matrícula, que es va tancar el pas-
sat 30 de setembre, enguany es presentaran 43.729 
alumnes, distribuïts entre els quatre graus de conei-
xements generals (coneixements orals, elemental, 
mitjà i superior) i els tres de coneixements especí-
fics (llenguatge en els mitjans de comunicació, llen-
guatge administratiu, correcció de textos).
L’organització i calendari de les proves d’esta 
convocatòria presenta la novetat, implantada 
al juny, que les proves de grau mitjà i de grau 
superior es faran en dos fases, que se celebraran 
en dies diferents. El pròxim dissabte 5 tindrà lloc 
la primera fase del mitjà, i qui supere el 40% de 
la prova podrà passar a la segona fase que es 
realitzarà el dissabte 19 de novembre. La primera 
fase de la prova del grau mitjà (5 de novembre) 
es durà a terme de matí, però en dos crides 
diferents: a les 9.00h la realitzaran els aspirants 
amb un primer cognom que comence entre la M 
i la Z; i a les 12.00, els aspirants amb un primer 
cognom que comence entre els lletres A i L. 
D’altra banda, la segona fase del grau mitjà (19 de 
novembre) s’organitzarà en dos torns d’examen 
(un de matí i un altre de vesprada) a les localitats 
d’Alacant, Castelló, Elda, Torrent i València. Al torn 
de matí, que començarà a les 9.00h com en la 

resta de localitats, hauran d’acudir els aspirants 
amb un primer cognom que comence entre la 
M i la Z. En totes estes localitats, el segon torn, 
que està citat per a fer la prova a les 16.30 h de 
la vesprada, comprèn els aspirants el primer 
cognom dels quals comença per una lletra 
compresa entre la A i la L. En la resta de localitats 
(Alcoi, Alzira, Benidorm, Borriana, Dénia, Elx, 
Gandia, Llíria, Ontinyent, Paterna, Sagunt, La Vall 
d’Uixó, Vinaròs i Xàtiva) tots els aspirants a esta 
segona fase participaran en un únic torn, que 
serà de matí a les 9.00h. L’organització també 
vol informar a tots els ciutadans interessats 
que finalment s’anul·la per a esta convocatòria 
el doble torn en les localitats d’Alcoi, Alzira, 
Borriana, Elx, Llíria, Sagunt i Vinaròs, en les quals 
es farà un únic torn de matí.
D’altra banda, la primera fase del grau superior se 
celebrarà el dissabte 12 de novembre a les 9.00 i hi 
haurà una única crida. Només els qui superen el 40% 
de la prova d’esta fase, podran presentar-se a fer la 
segona fase, que es realitzarà el dia 26 de novembre 
a les 9.00 h, igualment en una única crida.
En este segon període de les proves, als aspirants 
que al juny van resultar no aptes però van passar 
a la segona fase, se’ls tindrà en compte, per a 
l’obtenció de la nota final, la puntuació de la 
primera fase més alta obtinguda.
Tal com es va fer al juny, els aspirants a les proves 
de grau mitjà i superior podran conèixer abans 

d’una setmana després d’haver realitzat la primera 
fase si passen o no a la segona fase.
Les proves per a l’obtenció dels certificats de co-
neixements orals i del grau elemental mantenen la 
mateixa estructura dels anys anteriors i se celebra-
ran cada una en un únic dia: la de coneixements 
orals el dia 5 de novembre, i la del grau elemen-
tal el dia 12 de novembre, ambdós a les 9.00 h del 
matí en una única crida.
Enguany es complixen els 25 anys de la creació 
de les proves de la JQCV. A aquelles primeres 
proves de 1986 es van inscriure 2.239 persones, 
i es constituïren tres seus: a Castelló de la Plana, 
a Alacant i a València. I s’establiren tres nivells 
de coneixements: oral, elemental i superior, els 
continguts dels quals es redistribuïren en els 
quatre nivells actuals en 1989. Els certificats 
específics va ser quan es van convocar per primera 
vegada en 1987. Des d’aquell moment s’han inscrit 
més d’1.279.000 aspirants a les proves de la JQCV, 
les quals s’han convertit en un referent per a tota 
la societat valenciana per a la certificació dels 
coneixements de valencià.
Al llarg d’estos 25 anys les proves han crescut i han 
evolucionat. Des de l’any 1992 els matriculats anuals 
han superat la xifra de 50.000 inscrits amb tres 
úniques excepcions (1996, 2000, 2001). Hi hagut 
quatre anys en què s’han sobrepassat les 70.000 
matrícules: l’any 2010 amb 77.777, el 1998 amb 
76.450, el 1994 amb 70.856 i el 2009 amb 70.546.

Dissabte, 5 de novembre, comencen les proves de la JQCV

S’incrementa la tendència de l’augment de la matrícula en els nivells més elevats 
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Si en el pasado carnaval la partici-
pación de desfilantes siguió aumen-
tando como si la crisis económica 
no fuera con estas fiestas, ahora 
también ha habido incremento 
notable de carteles presentados al 
concurso convocado para anunciar 
el Carnaval    2012 y que ha ganado 
el vinarocense David Aguado Aixalà.

Hay también  quien opina que la 
propia crisis genera mayor partici-
pación en estos concursos, por la 
posibilidad de ganar un premio en 
metálico y por el propio prestigio 
personal que pueda dar de cara 
al currículum. El caso es que han 
sido dos docenas exactas los que 
se han animado a participar, cuan-

do en ocasiones no ha llegado a la 
media docena. Además, se ha visto 
un buen nivel general en la cali-
dad de los trabajos concursantes, 
apoyados muchos en las múltiples 
posibilidades que da el soporte 
informático. No ha sorprendido el 
nombre del ganador, ya que Agua-
do lleva ganados el concurso de 
Carnaval 2010 y los concursos de 
carteles de Semana Santa de Vi-
naròs 2004 y 2005 (siendo finalis-
ta en 5 años seguidos, del 2007 al 
2011). Además, fue finalista en el 
de fallas de Benicarló en el 2005 y 
ha ganado también 3 años segui-
dos el concurso del logo de la ma-
ratón popular de Vinaròs.
Tras una primera votación, de entre 

los 10 carteles finalistas que queda-
ron para el 2012, el jurado eligió a 
los tres primeros. En segundo lugar 
quedó el trabajo presentado por 
Rubén Lucas, de Murcia y el tercer 
finalista fue Juan Reche de Vinaròs.
David Aguado paseará su firma 
por los miles de carteles que se 
repartirán de las fiestas, dedica-
do profesionalmente a la auto-
edición y diseño en la Imprenta 
Castell, es muy conocido por su 
afición a la fotografía que desa-
rrolla a través de la web del grupo 
de aficionados “Fotospai”, una de 
las más populares en el Maestrat 
porque recoge miles de imágenes 
de toda índole, como fiestas, tra-
diciones, deportes, etc.

Con 24 carteles presentados, es una de las participaciones más altas de su historia

David Aguado gana el concurso del cartel del Carnaval del 30 aniversario 

Aguado, con el cartel del 
30 aniversario, junto al 
alcalde, Juan Bautista 

Juan, la presidenta de la 
COC, Elke Fernández y 

ediles de la corporación. 
Al concurso se 

presentaron un total de 
24 carteles
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Halloween

Halloween

Tertulia

Felicitats

Nit de Halloween

Celebrando el cumpleaños de Pablo junto 
a su esposa Elena, su cuñada Nicoleta y 
sus amigos Joni y Elena la rubia

Jose Luis Pascual y Alfredo Gomez, de 
tertulia en la Cope con Bartomeu Roig

En gran se'l van passar Julia i Laia en el seu 
tercer aniversari, moltes felicitats coets!!!

El próximo día 10 de este mes 
de noviembre, en los salones 
de la asociación, se dará una 
conferencia-coloquio a cargo 
de don Manuel de Antonio V. 
Tema: “La convivencia como 
factor determinante de la 
felicidad”.
También se comunica que el 
próximo día 1 del próximo mes 
de diciembre, la asociación ha 

programado un viaje cultural y 
comercial a Andorra de T. Con 
visita al “Museo del Pastor”, 
degustación de productos del 
terreno, etc.
Precio del viaje 12 euros. 
Para más información o reco-
ger el ticket, pueden pasar por 
nuestras oficinas los  jueves  a 
partir de las 16h.

La Junta 

Comunicado para las socias de las Amas de Casa de Vinaròs 
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Felicidades
Castanyada

Cumple

5 añitos

Cena

Joan ha cumplido 5 años. Lo celebró con su familia y 
sus amigos en una tarde inolvidable, nos lo pasamos 
muy bien. Muchas felicidades, Joan

Un grupo de 
amigas de 
la calle San 
Sebastián 
nos reunimos 
en una cena 
para recordar 
tiempos 
pasados

Els col·legis de la localitat, com el de 
l’Assumpció, han celebrat la castanyada

Laia ya ha cumplido 5 años, lo celebró con sus padres, 
hermana, abuelos y amigos. Muchas felicidades

Albert ha cumplido 5 años y lo celebró 
rodeado de su familia y amigos. Una tarde 
inolvidable. Muchas felicidades

El dissabte passat, dia 29 d’octubre, 
l’Associació d’Alumnes del Consell 
Municipal d’FPA i l’Aula de Natura 
vam organitzar una visita al poble de 
Vallibona (el seu conjunt urbà està 
declarat Conjunt Històric Artístic) i 
els seus voltants: (riu Cervol, ermita 
de Sta. Àgueda i ermita de St. 
Domingo). Per sort no ens va ploure 
i vam poder gaudir de tots els seus 
paisatges naturals, la seva estructura 

urbana amb els elements propis de 
l’arquitectura popular d’indubtable 
interès (balcons de fusta, ràfels 
ceràmics, treballs de forja,...) i els 
seus edificis de gran valor artístic i 
històric (església de l'Assumpció i el 
seu campanar mudéjar).
Per l’any que ve, a l’octubre, ja tenim 
preparada una altra sortida molt 
interessant. 
Esperem que t’apuntes.

Sortida a Vallibona i els seus voltants
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Limpieza

Enhorabuena

HomenatgeParece que ya se limpian los solares del Fora 
Forat. Esperamos cunda el ejemplo en el resto 
de parcelas totalmente abandonadas

Acte d’homenatge a Batiste Cardona celebrat avui a Rossell, 
amb la presència de Joan Lerma, Colomer, Oscar Tena, 
president del PSPV, Evariste Martí, els candidats al Congrés i 
Senat provincials, i militants de tota la província.

Alba con el 
pergamino que la 
acredita como FMI 
de la Falla La Barraca 
para 2012

No en volem cap
La comparsa No en volem cap 
ja ha presentat el seu vestit 
per a la desfilada del 2012, 
amb un sopar en un restaurant 
de Vinaròs, al finalitzar la 
presentació es van sortejar 2 
vestits més: el primer donat per 
Mapfre (Av. Pablo Ruiz Picasso) 
que li va tocar a Vanessa 
Estevez, el segon donat per 
la comparsa que li va tocar a 

Claudia Matamoros Tacló.
El pernil donat per 
l’Ajuntament de Sant Mateu 
se’l va emportar Vanesa Beltran.
Des d’estes línies volem felicitar 
el responsable del cartell 
guanyador del Carnaval 2012, 
ja que tenim el privilegi i el 
gust de tenir-lo de membre i 
gran col·laborador de la nostra 
comparsa. Enhorabona David!
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En Vinaròs tenemos desde hace muchos años 
un Aeroclub en el que operan varios aparatos 
deportivos. Esta semana hemos conversado con 
sus representantes, Iñaki Ortúzar, José Manuel 
Serret y Albert X. López para conocer una faceta 
desconocida para muchos vinarocenses, pero 
sin duda interesante y curiosa. No todos los 
pueblos del alrededor tienen un aeroclub donde 
los aficionados a esta actividad, lo mismo que 
los aficionados a cualquier otro deporte, pueden 
satisfacer sus inquietudes.
El Aeroclub Maestrat-Vinaròs es una entidad 
deportiva creada y registrada ante notario en 
Vinaròs, con fecha 16 de noviembre de 1995, 
aunque llevaba funcionando como un grupo de 
tres amigos y entusiastas del vuelo (los tres pilotos) 
desde el año 1989.
Desde su fundación oficial como Club y hasta el día 
de hoy, el Aeroclub Maestrat-Vinaròs tiene como 
“base de operaciones” una finca denominada 
“Malea de Baret”, de 97.000 metros cuadrados, 
propiedad de la familia Adell, en la que se opera 
con la autorización que otorga el Documento de 
Autorización de Uso firmado por D. Enrique Adell.
Dicha finca en la que se ubica el campo de vuelo de 
Vinaròs es una parcela de carácter rústico situada 
a unos 9 km al oeste de la población, circulando 
por la N-232 en dirección a Sant Jordi - Morella, 
tomando la salida derecha del cruce existente en 
el Km 8 de dicha carretera se accede a través de 
una carretera secundaria totalmente asfaltada y 
señalizada hasta el campo de vuelo.
La parcela contiene las diferentes instalaciones 
necesarias para desarrollar la actividad como son 
2 hangares múltiples y un local social donde se 
realizan reuniones, se imparten clases teóricas o 
simplemente se bebe un refresco.
La parte más importante evidentemente es la pista 
de aterrizaje que consta de una superficie de tierra 
compactada de 500 m de longitud por 30 m de 
ancho y está orientada N-S o lo que es lo mismo 
18/36 a una altitud respecto al mar de 384 pies, 
unos 117 m.
La función de este aeroclub es básicamente de 
recreo ya que desde este tipo de pistas no pueden 
operar vuelos comerciales o que excedan de lo 
estrictamente deportivo, aún así, en ocasiones 
puntuales se realizan vuelos de prevención y 
detección de incendios forestales en convenio 

con la Conselleria de Medi Ambient y sin beneficio 
económico, así mismo esporádicamente y de 
modo gratuito el campo realiza la función de base 
para aeroplanos que operan vuelos de fumigación, 
ubicándose también balsas desmontables para 
la recarga de depósitos de dichos aviones, pero 
habitualmente no se hacen trabajos renumerados 
de ningún tipo como podría ser trabajos 
fotográficos a pesar de que cada alumno, piloto 
o pasajero pueden tomar imágenes, estas no se 
pueden comercializar. A diferencia de muchos 
otros países, según la ley vigente en España, los 
ULM no pueden realizar trabajos remunerados.

Pruebas y licencias
Para volar estos aviones hace falta una licencia 
oficial de piloto de ULM, otorgada por la Agencia 
Estatal de Seguridad Aérea. Para obtenerla se debe 
realizar una formación teórica y práctica así como 
las diversas pruebas médicas exigibles a tal efecto, 
finalmente es indispensable aprobar los exámenes 
teórico y práctico realizados en nuestro campo por 
un examinador de la Agencia Estatal de Seguridad 
Aérea. Es imprescindible aprobar el examen 
teórico para poder examinarse del práctico y así 
obtener la licencia.
La prueba teórica consta de un examen tipo test 
en el que se abordan cuestiones referentes a ae-
rodinámica, meteorología, conocimiento del aero-
plano, mecánica básica, cartografía, legislación aé-
rea, fisiología y comunicaciones aéreas entre otras.
La prueba práctica consta de un examen en 
el cual se realizan todas y cada una de las 
maniobras que marca el reglamento de la 
aviación civil, es decir: ascensos, descensos, 
despegues, virajes y aterrizajes, etc. Toda una 
instrucción reglamentaria para poder después 
pilotar un avión con toda la seguridad del 
mundo. Para ello, previamente se realizan todas 
las horas necesarias de vuelo, con un mínimo 
legal de 10 horas, de la mano de un instructor 
experto, comenzando con vuelos de “doble 
mando”, acompañados por el instructor que 
paulatinamente cede más control al alumno-
piloto, una vez el instructor lo entienda 
procedente y el piloto se encuentre preparado se 
prosigue con vuelos “solo al mando”, siguiendo 
mediante radio las indicaciones del instructor 
situado en pista.

Categorías
En este aeroclub todos los aviones están en la 
categoría de ultraligeros, la certificación oficial del 
campo de vuelo así lo exige. En un inicio dichos 
aeroplanos no eran más allá de una estructura de 
aluminio con unos asientos sin carenado o poco 
más y unas alas enteladas con dacrón, constaban 
de pequeños motores de dos tiempos que los 
hacían despegar en pocos metros y si bien no 
eran de gran comodidad, permitían vuelos de 
paseo a velocidades relativamente bajas, gozando 
de la sensación de libertad al estar en contacto 
directo con el aire en pleno cielo, sus velocidades 
máximas rondaban los 100 a 120 Km/h, a su vez 
estos aeroplanos eran muy manejables y permitían 
aterrizajes en espacios reducidos debido a las 
bajas velocidades de pérdida, se denomina así a la 
mínima velocidad de sustentación de un aeroplano.
Con el paso del tiempo y el avance de las nuevas 
tecnologías esta categoría de aviación ha sufrido 
cambios muy considerables, llegando en la actua-
lidad a ser verdaderas máquinas de precisión, has-
ta tal punto que se ha hecho patente la necesidad 
de un cambio legislativo que tenga en cuenta las 
vicisitudes de los nuevos aeroplanos.
Los ultraligeros denominados de 3ª generación, 
que son con los que opera normalmente el Club, 
están realizados con láminas metálicas de alumi-
nio, perfiles estructurales de aluminio o titanio, 
fibra de vidrio o incluso fibra de carbono, con-
siguiendo resistencias estructurales muy supe-
riores a sus antecesores, del mismo modo, han 
pasado a ser totalmente cabinados como cual-
quier avioneta, interiores ergonómicos, equipa-
dos con instrumentación y controles que nada 
tienen que envidiar a sus hermanos mayores, 
por último también los motores han ido avan-
zando de modo que se consiguen unas magnífi-
cas prestaciones, mayor fiabilidad al ser de cua-
tro tiempos y velocidades que superan los 300 
Km/h y autonomía de más de 2.000 km. con con-
sumos de entre 12 y 16 litros de gasolina normal 
de automoción por hora de vuelo, manteniendo 
aún así velocidades de pérdida mínimas.
En el Aeroclub de Vinaròs existen aparatos de 
diversas características, de ala baja, de fibra, 
metálicos, etc. Y todos ellos son de esta última 
generación mencionada.

El Aeroclub Maestrat
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Instalaciones
Las instalaciones, gracias al empeño y al traba-
jo de los fundadores del Club, este campo de 
vuelo consta de todos los certificados oficiales 
necesarios para desempeñar su función a cual-
quier nivel, otorgados por la Dirección General 
de Aviación Civil y actualmente por la Agencia 
Estatal de Seguridad Aérea, con la que se man-
tiene contacto mensual rutinario en cuanto a 
los partes de actividad de los vuelos que se rea-
lizan en el campo del Aeroclub.
Así mismo, el Aeroclub está inscrito en el Registro 
de Entidades Deportivas de la Comunidad 
Valenciana, también en la Federación Valenciana 
de Deportes Aéreos y, por supuesto, en el Patronato 
de Deportes del Ayuntamiento de Vinaròs.
De este modo el Club y el campo figuran en 
todas las guías del sector así como es utilizado 
por viajeros nacionales y extranjeros que desean 
aterrizar en las instalaciones, bien como punto 
de descanso y repostaje, o bien como punto de 
llegada para pasar una estancia en la zona, de 
modo que pueden dejar sus aeroplanos en el 
recinto.
A otro nivel, pero también al de reconocimiento, 
podemos decir que en varias revistas relativas a la 
aviación, de tirada nacional, se nos ha calificado 
en sus editoriales como “un Club inquieto y 
tremendamente viajero” (Volar, Aviación Deportiva, 
etc.) por nuestros viajes por toda España y fuera de 
nuestras fronteras, Normandía, Chambley, Sicilia, 
Alemania, Marruecos, Dinamarca e incluso Suecia. 
Siempre con nuestros ULM.
Podemos citar también como muestra de 

reconocimiento el que hace unos años en la 
Vuelta a España en ULM, el único final de etapa 
en toda la Comunidad Valenciana, se hizo en 
nuestro campo de vuelo.
Todos los aeroplanos pertenecen a personas 
que habitan en esta zona, Vinaròs y Benicarló 
principalmente, aunque parte de los socios que 
utilizan las instalaciones y los ultraligeros son de 
un radio de hasta 50 Km, como pueda ser Tortosa o 
Deltebre por el norte y hasta Castelló o l’Alcora por 
el sur. Aún así, varios de los pilotos del Aeroclub 
son de origen extranjero como Francia, Alemania, 
Gran Bretaña, Suiza o Rumanía.

Sensaciones únicas
¿Qué se podría añadir?
Al final nos gustaría añadir que si bien la opinión 
popular al respecto de este tipo de aviación es en 
gran medida escéptica con la seguridad, cabe decir 
que es una de las actividades con menor riesgo, por 
descontado existen accidentes como en cualquier 
actividad que no sea el “reposo permanente”, 
pero aun así es importante indicar que pocos 
son los accidentes graves o fatales con este tipo 
de aeroplanos, debido a la gran capacidad de 
planeo y baja velocidad de aterrizaje que permiten 
localizar espacios de aterrizaje alternativos 
en caso de emergencia, obviamente deben 
acompañar a todo ello las inspecciones prevuelo 
y el mantenimiento completo y constante que se 
realiza. En contrapartida, el placer del vuelo, sentir 
la libertad de movimiento en el aire, el contacto 
con las nubes, el paisaje de campos y ciudades, 
bosques y ríos… el mar y las montañas, a vista de 
pájaro… casi se puede tocar con las manos. Esa 

sensación única solo es posible, entre otras pocas, 
con este tipo de actividad.
No hay que olvidar que vivimos en una zona muy 
hermosa con parajes fantásticos… y no hay mejor 
forma de verlos que desde el aire.
Al final de este curioso reportaje tenemos 
que agradecer a nuestros colaboradores Iñaki 
Ortúzar, José Manuel Serret y Albert X. López la 
gentileza de atender el requerimiento del Diariet 
de Vinaròs, que sacando tiempo de sus trabajos 
habituales nos han explicado todo lo anterior 
sobre el Aeroclub de Vinaròs.

AB )Jow0td METEOROLOGIA

Per Domingo Callariza

VINARÒSde

Humitat Temperatura

des del 26/10 al 01/ 1 1 Informació facilitada per  www.meteov inaros.com

Pluja

El mes de setembre de 2011 va pujar la 
temperatura 1,3 ºC respecte a l'any anterior, 
a l'octubre la pujada ha estat 1,8 ºC en 
comparació a l'octubre del 2010. Sens dubte 
hem tingut un estiu molt longeu
De primers de gener fins a finals d'octubre, 

la pluja ha estat un 50,29% menys que en el 
mateix període de l'any passat. Tant l'estiu 
com la tardor estan sent molt secs, prova 
d'això és que aquest mes d'octubre ha plogut 
58,16% per baix de la mitjana que tenim 
referenciat del mes d'octubre.

ÍNDEX UV

El gràfic d'Índex 
d'UV, deixarem de 
publicar-ho fins a 
la primavera, ja que 
els seus nivells fins 
llavors són baixos i 
sense cap interès.

Temperatura Pluja
  ºC Dia Hora   l/m2 Dia Hora
Mitjana 19,5 -- -- Dia més plujòs 11,9 15  -- 
Mínima 10,3 23 4,45 Màx. Intensitat 23  21,30 
Màxima 28,4 3 12,00 Total Mes 40,4  --  --

Vent
  Km/h Dia Hora Direcc. dominant
Mitjana 2,7 -- -- SSE
Màxima 41,8 26 23,30 W

RESUM CLIMATOLÒGIC 
MENSUAL OCTUBRE 2011
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El octogenario nadador vinarocense, Antonio 
Figueredo -88 años- recibió ayer un inesperado 
y emotivo homenaje. Fue en el transcurso de 
la donación de todos sus trofeos y diplomas 
recogidos durante toda su extensa trayectoria 
deportiva a la Fundació Caixa Vinaròs cuando, 
en presencia del alcalde, Juan Bautista Juan, y 
del presidente de la Fundació, Manuel Molinos, 
se le realizó un reconocimiento a toda su 
carrera. Una delegación del Club Natació Atlètic 
Barceloneta, organizadora de esta travesía que 
es la más antigua del país, encabezada por su 
vicepresidente y director de la travesía al puerto 
de Barcelona, Faust Séculi, se desplazó ayer 
hasta Vinaròs para imponer a un Figueredo muy 
emocionado la insignia de oro del club. Una 
idea que partió de su compañero de travesías 
Felipe Fonellosa. También se le hizo entrega de 

una placa donde se recuerda su trayectoria en 
esta prueba y una bolsa con toda la equipación 
del club. Y es que Figueredo ha sido un asiduo 
de esta prueba, ganándose el reconocimiento 
de la organización. El 26 de septiembre de 
1948 Figueredo ganó la travesía al puerto 
de Barcelona en la categoría de nadadores 
independientes. 
Desde entonces ha participado en esta travesía, 
donde participó por última vez en 2006, ya que 
al año siguiente nadó ya la travesía máster -1000 
metros- hasta el año 2009, en la que fue su última 
participación. Figueredo ha nadado también en 
largas distancias de aguas abiertas en los Cam-
peonatos de Europa, siendo el único participan-
te de más de 80 años que terminó la prueba de 
5.175 metros en el lago Parelouo (Francia), ganan-
do además al segundo de la categoría anterior. 

Fue también el único participante en el mundo 
que nadó los tres kilómetros en la categoría de 85 
a 89 años en el 2009.
Figueredo ha enseñado a nadar a muchos 
vinarocenses en el contramoll y ha participado en 
numerosas pruebas llevando el nombre de Vinaròs 
a muchas ciudades del mundo, ostentando records 
nacionales, europeos y mundiales que aún no han 
sido batidos.
La firma de la donación de sus trofeos se celebró 
ayer durante este acto público en el auditorio 
Carles Santos de la Casa Membrillera, sede de 
la fundación, apoyado por muchos amigos. Las 
copas, medallas y diplomas se expondrán en 
uno de los espacios de la Casa Membrillera y por 
la gran cantidad de trofeos, se irán renovando 
cada cierto tiempo para que la gente pueda 
apreciarlos.

El veterano nadador recibe un emotivo homenaje y la insignia de oro del CN Atlètic Barceloneta

Antonio Figueredo cede sus trofeos a la Fundació Caixa Vinaròs

X. Flores

Faust Séculi impuso la insignia de oro del CN Atletic Barceloneta al veterano nadador

Figueredo firmó la cesión de sus trofeos como nadador junto al alcalde, 
Juan Bautista Juan y el presidente de la Fundació, Manuel Molinos

Imágenes de Antonio Figueredo en algunas de sus participaciones

Marcela Barbé procedió a la lectura de un poema dedicado a Figueredo, y Felipe Fonellosa recordó 
algunas anécdotas de sus participaciones 
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CULTURA

El salón de actos de la Biblioteca 
municipal acoge una exposición 
itinerante de fomento de la lec-
tura por las bibliotecas de la Co-
munidad Valenciana, que ha sido 
inaugurada por el edil de Cultura, 
Lluís Gandia. La muestra “Tria el 
teu i llig” hace un recorrido me-
diante paneles explicativos por 
las diferentes posibilidades que 
ofrece la lectura y da sugerencias 
y recomendaciones que permitan 
contagiar el hábito lector en el ám-
bito familiar y en todas las edades. 
También pretende acercar a los vi-

sitantes las nuevas formas de leer 
que existen en la actualidad rela-
cionadas con las nuevas tecnolo-
gías, como el libro electrónico, del 
que se exhibe un ejemplar.
“Tria el teu i llig” se acompaña 
también de material didáctico que 
proponen recursos y actividades a los 
bibliotecarios y a los profesores para 
que las desarrollen con los alumnos.
El objetivo es que la gente lea, aportar 
alicientes para la promoción de la lec-
tura e incrementar el hábito lector en 
todas las edades, independientemen-
te del soporte que se elija.

“Tria el teu i llig”, una exposición para 
fomentar el hábito lector

Cap de setmana molt interessant per 
a la Colla de Dolçainers i Tabaleters de 
Vinaròs, per als “joglars” dels Nanos 
i Gegants, vam rebre tres classes 
magistrals d’un dels dolçainers més 
importants del país i de Vinaròs, Pau Puig, 
dies intensos que ens han servit de molt, 
moltíssim. Volem agrair a Pau aquest 
primer curset i que esperem poder-lo 
repetir en un futur no molt llunyà.

Igualment volem donar les gràcies 
a la Societat Musical “L’Aliança” de 
Vinaròs, per poder realitzar el curs a 
l’antiga escola Sant Sebastià.
  Així mateix, volem recordar que 
aquest dissabte 5 de novembre fem 
la nostra assemblea general ordinària 
i que al migdia i tarda estarem amb 
els nanos a l’ermita de Vinaròs fent 
els nostre dinar de germanor.

Classes magistrals per a la Colla de 
Dolçainers i Tabaleters

Colla de Dolçainers i Tabaleters

La exposición está ubicada en la biblioteca municipal

A finales del mes de noviembre se va a realizar un Curso de Primeros 
Auxilios en la Sede de Cruz Roja en Vinaròs. La duración de este 
curso es de 40 horas y se puede hacer a partir de 16 años. La fecha 
de matriculación será del 7 al 21 de noviembre en nuestra Sede (c/ 
Carreró, s/n) desde las 10 h. hasta las 14 h. de lunes a viernes.                                                                                          
Para más información llamar al teléfono 964456559. Gracias.   

CURSO DE PRIMEROS AUXILIOS EN CRUZ ROJA
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Una vez más los vinarocenses de 
Comal Cool triunfan allá donde 
van. Esta vez fue el pasado  15 de 
octubre en la prestigiosa sala bar-
celonesa Razzmatazz. Ofrecieron 
un concierto de rock potentísimo 
que todos los presentes nunca 
olvidarán. Presentaron con gran 
éxito su reciente trabajo publica-
do en CD y titulado ¿Para qué co-
rrer? Cabe decir que fueron arro-
pados por grupos incondicionales 
de gentes venidas desde diversos 
puntos de la geografía española. 
Allí se dieron cita un puñado de 

fieles seguidores, entre los que se 
encontraban un muy buen núme-
ro de twitteros y... unos inefables 
fans (de edades comprendidas 
desde la adolescencia hasta la 3ª 
edad)  que se embarcaron en un 
autobús bautizado para la oca-
sión como el  “The magical Mis-
tery cOOL”. Fue algo simplemente 
mágico y maravilloso. La noche 
acabó en cena de hermandad con 
todos los fans y los miembros de 
la banda. Larga vida al rock'n'roll, 
larga vida a los Comal Cool y visca 
Vinaròs!

 
 
 
Dissabte 3 i diumenge 4 desembre (16 a 20h) Casa de 
Cultura ULLDECONA 
 
• Visita Exposició “Oliveres Mil·lenàries del Territori del Sénia”  
• Estands dels 8 molins on degustar i comprar oli 
• Projecció Vídeos:  

o Oli d’Oliveres Mil·lenàries del Territori Sénia 
o Museu natural de l’Arión 

• Breu resum dels temes tractats en el Simposi 
• Informació resultats del Projecte Oli i Oliveres Mil·lenàries del 
Territori del Sénia 
• Venda de: 

o Llibre “Oliveres Mil·lenàries, monuments vius” 
o Llibre “Guia gastronòmica oli d’Oliveres Mil·lenàries TS”  
o Lot conjunt 8 olis d’Oliveres Mil·lenàries TS  

• Tast dels olis varietals: farga, sevillenca, morrut 
 
 
Diumenge, 4 de desembre (10 a 13h) Museu natural de  
l’Arión (Ulldecona) i Museu Natural de La Jana 
 
Desplaçament amb autocar, prèvia inscripció, i visites guiades als 
2 Museus naturals. Places limitades 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Jornades Divulgatives 
Oli i Oliveres Mil.lenàries Territori del Sénia
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Jornades Divulgatives 
Oli i Oliveres Mil.lenàries Territori del Sénia

Los vinarocenses Comal Cool, en Razzmatazz

Redacción
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Ya a la venta

la segunda parte 
de las Crónicas del 

Asesino de Reyes, de 
Patrick Rothfuss que 

inició la serie con 
El nombre del 

viento

 El temor de un 
hombre sabio
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agenda cultural
Fins al 14 de novembre
Biblioteca Pública Municipal
Exposició “Tria el teu i llig” 
Organitza: Generalitat Valenciana i 
Biblioteca Pública Municipal

Fins l’11 de novembre
Biblioteca Pública Municipal
Exposició VI Mostra Fotogràfica 
Trencant Barreres. Hoy por mí... 
Mañana puede que por ti.
Organitza: COCEMFE

Del divendres 4 al diumenge 
6 de novembre
XIII Concurs Internacional de 
Música de Cambra «Ciutat de 
Vinaròs»
Auditori Municipal
Organitza: Joventuts Musicals de 
Vinaròs
Patrocina: Ajuntament de Vinaròs
Programa:
Divendres 4 de novembre
21:00h: Concert inaugural a càrrec 
del Quartet Gerhard
Dissabte 5 de novembre
18:00h: Inici audicions.
Fase eliminatòria.
Diumenge 6 de novembre
10:30h: Inici audicions. Fase final.
18:00h: Acte de clausura:
Lliurament de premis.
Concert dels guanyadors.

Divendres 4 de novembre
19 hores, Biblioteca Municipal de 
Vinaròs
Presentació del llibre: Ficció i 
realitat a l’Espill. Una perspectiva 
fraseològica i documental de 
Josep Guia i Marín
Organitza: Associació cultural 
Jaume I

Dissabte 5 de novembre
11 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Taller “Moixanes i ballmanetes: 
cançons per a bebés” a càrrec de 
Món d’Animació
Organitza: Biblioteca Pública 
Municipal

Dimarts 8 de novembre
X Col·loqui internacional del grup 
europeu d’investigació històrica 
Potestas: “Economia i poder”

Programa del col·loqui:

10:30 hores: Dra. Christiane Kunst 
(Universität Osnabrück) Das Vermö-
gen der Frauen. Geld und Macht im 
Umkreis der Adoptivkaiser.

11:30 hores: Dra. Carmen Gracia 
(Universitat de València) Ideología, 
mercado y arte de vanguardia.
12:30 hores: Dr. José Manuel 
Roldán (Universitat Complutense 
de Madrid) Aut frugi hominem esse 
oportere aut Caesarem: las finanzas 
de Calígula.
16:30 hores  : Dr. Juan José 
Ferrer (Universitat Jaume I) 
«Ubi publicanus esset, ibi aut 
ius publicum vanumesse». Los 
publicanos y la gestión patrimonial 
de la república romana.
17:30 hores: Dr. Ottmar Ette 
(Universität Potsdam) La economía 
del orgullo.
18:30 hores: Dr. Pedro Barceló 
(Universität Potsdam) Poder 
económico de los obispos en la 
Antigüedad.
19:30 hores: Clausura del col·loqui.

Divendres 11 de novembre
19 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Presentació del llibre 
“Autorretrato con mar de fondo” 
a càrrec de Mila Martínez
Organitza: Regidoria de Cultura

Dissabte 12 de novembre
10.30 hores, plaça interior del 
Mercat municipal
Taller de batucada
Organitza: ESMUVI 

Dissabte 12 de novembre
11 hores, Biblioteca Pública 
Municipal
Taller de robòtica
Organitza: Regidoria de Cultura

Dissabte 12 de novembre
16 hores, pèrgola del passeig
Taller de batucada i cercavila
Organitza. ESMUVI (inscripcions 
ESMUVI)

Dissabte 12 de novembre
20 hores, Auditori municipal
Festa de l’esport vinarossenc
Organitza  : Regidoria d’Esports i 
Patronal Municipal d’Esports

Diumenge 13 de novembre
11 hores, pèrgola del passeig
Taller de batucada i  cercavila
Organitza: ESMUVI (inscripcions 
ESMUVI)

Actes del concurs:
Dissabte 5 de novembre
17 hores: Inici audicions fase eliminatòria.
Diumenge 6 de novembre
10:30 hores: Inici audicions fase final.
18 hores: Acte de clausura. Lliurament de premis i 
concert dels guardonats.
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La Fundació 
Rei Jaume I ha 
impulsat la 1ª 
Trobada coral del 
Territori del Sénia 
feta a la Casa de 
Cultura de La 
Sénia, cantant 300 
músics de 10 corals 
de pobles d’Aragó, 
Catalunya i València 
+ MoMa Orquestra 
de corda. Gran 
diada per a cantaires 
i acompanyants, 
i també per al 
nombrós públic que 
va gaudir d’un gran 
espectacle.

Trobada coral del territori del Sénia























  
 

Quentin Metsys, El cambista y su esposa (1514) 

Musée du Louvre, París  

Redacció
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Gobernamos en beneficio 
de todos los vinarocenses

OPINIÓ 

La piscina municipal más cerca que nunca 
El Pleno de la pasada semana aprobó la propuesta 
del equipo de gobierno que dará luz verde a la 
piscina municipal, una obra incluida dentro del 
Plan Confianza de la Generalitat y que el anterior 
equipo de gobierno dejó en el cajón del olvido, 
siendo el último de toda la Comunidad que se 
presentó en Conselleria.
Serán casi 3 millones de euros los que se invertirán 
en una infraestructura necesaria para nuestra 
ciudad y sobre todo para el Club Natació Vinaròs. 
La Generalitat aportará 2,4 millones de euros y el 
Ayuntamiento el resto, 571.000 euros.
Ahora solamente falta que salga a licitación lo más 
pronto posible y que las obras den comienzo en los 
próximos meses, lo que ya es seguro es que dentro 
de esta legislatura Vinaròs tendrá una piscina 
cubierta tal y como prometimos en campaña 
electoral.

Las mentiras del PVI sobre la piscina 
Dice el PVI que dicha obra debería ser cofinanciada 
por la Generalitat y Diputación y así el Ayuntamiento 
no tendría que pagar nada. Vamos a explicárselo 
de nuevo para ver si esta vez lo entienden.
La Diputación aportaba 571.000 euros para la pis-
cina en el proyecto que la situaba en la finca del 
Carrer Major. Como el PSOE-PVI la cambiaron de 
ubicación quedó en el aire y encima en el antepro-
yecto enviado a la Generalitat dentro del Plan Con-
fianza aprobaron que la financiación sería de 2,4 
millones la Generalitat y el resto el Ayuntamiento. 
Por eso ahora debe ser el Ayuntamiento el que co-
rra con la parte de inversión.
¿Significa esto que la Diputación no invertirá en 
instalaciones deportivas estos 571.000 euros? No. 
La Diputación ha solicitado al Ayuntamiento que 
presentemos otro nuevo proyecto para invertir, 
lo que significa que Vinaròs no perderá ni un solo 
euro de la Diputación como quiere hacer ver el PVI.

Una posible solución para el Auditorio 
Juan Bautista Juan prometió gobernar para todos 
y contando con todos, y así se está demostrando. 
La propuesta de recuperar el JJ como espacio 
multiusos cultural la presentó el PSOE pero no por 
ello nosotros la hemos despreciado, al contrario, 
vamos a trabajar por conseguir ese espacio nuevo 
para la cultura de nuestra ciudad.
El equipo de gobierno ya está negociando con la 
familia propietaria del local y los Servicios Técnicos 
ya disponen de los planos para calcular el coste 
de adaptar el JJ a las necesidades de la banda de 
música y el teatro. Una vez tengamos la valoración, 
veremos la disponibilidad presupuestaria y si 
es posible que antes de finalizar el año 2012 
tengamos un auditorio mejor del que disponemos 
hasta la fecha. 

Apostamos por un turismo de calidad para 
Vinaròs 
En el año 2001 se firmó con la Conselleria de 
Turismo un convenio para redactar el plan de 
excelencia turística que está en vigor todavía 
ahora. La concejal de Turismo se reunió la pasada 
semana con la consellera de Turismo, Lola 
Johnson, para tratar de renovar ese convenio y 
redactar un segundo plan de excelencia para la 
próxima década.
Estamos apostando por un turismo de calidad y ac-
cesible, en este campo es importante destacar que 
son más de 2 millones de euros los que está invir-
tiendo la Generalitat en el Plan de Accesibilidad y 
por eso también queremos enfocar nuestro trabajo 
hacia todas aquellas personas con movilidad redu-
cida para que pasen sus vacaciones en Vinaròs.
Estamos convencidos que con el trabajo bien hecho 
y la colaboración activa con las instituciones vamos 
a seguir mejorando nuestra ciudad. Mientras otros 
no aportan nada, nosotros a lo nuestro, a trabajar 
todos los días.

Lo de los socialistas de Vinaròs conmigo 
ha pasado del cariño hasta la devoción. 
Muchas gracias por quererme tanto pero 
no sigan adulándome porque me hunden. 
Comprendo que no todo lo que escribo le 
haga gracia al PSOE, pero lo que no pueden 
es desmentirlo porque se ciñe a la verdad. 
Y las crudas verdades a los socialistas les 
hacen daño, como a los ciudadanos nos 
duele el fracaso socialista que ha hundido a 
los españoles en el peor paro de la historia 
de la democracia. El peor recorte social 
del gobierno socialista a los españoles 
es el paro. España vive un drama social al 
que el gobierno socialista da la espalda 
porque un millón y medio de familias 
tienen a todos sus miembros en el paro y 
ya no tienen ingresos laborales ni subsidios 
por desempleo. 1 de cada 2 jóvenes no 
tienen empleo. No podemos seguir con 
un PSOE que ni tiene ideas ni propuestas 
ni capacidad ni liderazgo, confundiendo el 
significado de vergüenza cuando nos han 
llevado al peor contexto económico de la 
historia de este país en los últimos años. 
Los ciudadanos saben que los socialistas 
han congelado las pensiones y reducido 
el sueldo de los funcionarios por primera 
vez en este país; han subido la factura del 
gas y de la luz como nunca antes se había 
hecho y han dejado que se arruine la eco-
nomía y se desplome la actividad empre-
sarial, dejando a 5 millones de personas 
en el paro. Claro que soy consciente de 
lo que escribo pensando en las 2.000 per-
sonas que se van al paro cada día mien-
tras los socialistas no ponen solución, 
dedicándose a la campaña de Rubalcaba 
que sigue siendo propaganda y vídeos 
buscando la polémica, casi igual que en 
Vinaròs en donde los socialistas se lucen 
con cada faldón propagandístico que pro-
duce espanto. ¡Qué poca imaginación! 
En la próxima entrega de los socialistas 
locales no resultaría extraño que  cuestio-
nen las medidas de ahorro del PP, de con-
tención del gasto, de recuperación del cré-
dito o de mantenimiento de inversiones 
básicas, medidas de ahorro lógicas que ya 
están adoptando las familias y que debe-
rá adoptar nuestro Ayuntamiento. No le 
quedará más remedio porque el “comodín” 
de Zapatero y el candidato Rubalcaba han 
marginado a los ayuntamientos  reduciendo 
la participación en los impuestos del Estado, 
engañando a los consistorios como Vinaròs 
presupuestando al alza la aportación estatal 
para ocultar la auténtica realidad de la crisis. 
Y ahora se tiene que devolver dinero que ya 
está gastado. 

El diputado provincial de Cultura, Héctor Folgado, visitó la pasada semana el 
Ayuntamiento de Vinaròs para reunirse con el alcalde, Juan Bautista Juan, y el concejal 
de Cultura, Lluís Gandia. La visita sirvió para presentar al diputado diversos proyectos 
culturales en los que es necesaria la colaboración de la Diputación.
Durante su visita a Vinaròs el diputado provincial también visitó la sede de Amics de 
Vinaròs y se comprometió a asistir a la cena de la Nit de la Cultura que para el próximo 
25 de noviembre está preparando esta asociación tan activa en nuestra ciudad.

Mariano Castejón. 
Diputado Popular Corts Valencianes 

Gracias al PSOE por quererme tanto
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“Construiremos hospitales cuando nos poda-
mos permitir el lujo”. Así de contundente se 
pronunció el conseller de Sanidad, Luis Rosa-
do, hace apenas unos días para justificar el in-
cumplimiento electoral del PP de construir los 
centros hospitalarios de Peníscola y de la Vall 
d’Uixó. Un tema más grave si cabe, si tenemos 
en cuenta que hacías estas afirmaciones en el 
mismo momento en el que informaba también 
del cierre de 50 camas hospitalarias en nues-
tra provincia. Todos sabemos el significado de 
la palabra lujo, pero la curiosidad me llevó a 
buscar la definición exacta así como sus múlti-
ples acepciones. Podemos coger cualquiera de 
las cuatro que figuran en los diccionarios para 
constatar hasta qué punto los socialistas y el PP 
tenemos visiones totalmente contrapuestas de 
lo que deben ser las prioridades ciudadanas. 
Primer significado: “Riqueza, suntuosidad”. En 
ningún caso podemos compartir que cons-
truir hospitales es una “suntuosidad”, cuando 
hablamos de salvar vidas y de garantizar una 
correcta atención sanitaria a una población que 
durante años ha adquirido este derecho funda-
mental. Segundo significado: “abundancia de 
cosas no necesarias”. Mucho menos podemos 
interpretar esta acepción en una provincia y 
una Comunitat que está a la cola de España en 
cuanto a camas por mil habitantes. Tercer sig-
nificado, “todo aquello que supera los medios 
normales de una persona para conseguirlo”. Se 
podría entender si estuviésemos en una situa-
ción extrema sin recursos absolutamente para 
nada, pero en ningún caso se puede admitir de 
un PP, cuyo presidente, Alberto Fabra, acaba de 
anunciar la prórroga de contratos millonarios 
con el magnate de la Fórmula 1, Ecclestone; y 
que se acaba de gastar 3,5 millones de euros en 
un torneo de golf de apenas un fin de semana 

en el club que preside Carlos Fabra. Cuarto y 
último significado de “lujo” es “cosa muy bue-
na o extraordinaria”. Sin duda coincidimos en la 
primera parte, pero en ningún caso podemos 
hablar de “extraordinario” algo que garantiza la 
igualdad entre las personas, y la seguridad de 
que todos, indistintamente de nuestros recur-
sos, podremos ser atendidos en tiempo y forma 
en cuestiones tan fundamentales como la salud 
y, en definitiva, la vida.
Por estos motivos, el ciudadano sabe perfecta-
mente lo mucho que se juega el 20 de noviem-
bre. Si bien siempre resulta fundamental en la 
gestión de los recursos públicos el estableci-
miento de una exigencia de prioridades y la bús-
queda de la eficiencia, ahora en medio de una 
crisis global de gran alcance, es absolutamente 
imprescindible. El ciudadano tiene que reflexio-
nar acerca de quiénes han garantizado e impul-
sado las normas más fundamentales vinculadas 
a derechos básicos. Basta recortar la Ley General 
de Sanidad 14/1986 que ya en su primer artículo 
dejaba claro su cometido: La presente Ley tiene 
por objeto la regulación general de todas las ac-
ciones que permitan hacer efectivo el derecho a 
la protección de la salud reconocido en el artí-
culo 43 y concordantes de la Constitución (RCL 
1978, 2836). Son titulares del derecho a la pro-
tección de la salud y a la atención sanitaria todos 
los españoles y los ciudadanos extranjeros que 
tengan establecida su residencia en el territorio 
nacional. Detrás de esta ley surgieron muchas 
más para garantizar la educación pública y de 
calidad y más recientemente, la Ley de Igualdad 
o la trascendental Ley de Dependencia, que su-
pone la consolidación del Estado de Bienestar. 

Frente a este modelo, se encuentran las políti-
cas del PP, partidarias del copago, para hacer 
pagar a los ciudadanos dos veces por la sanidad 
o la educación; con el impulso de “hachazos” y 
“tijeretazos” que están debilitando gravemente 
estos derechos fundamentales en las comuni-
dades donde gobiernan como la nuestra y que 
aprovechan, sin ningún rubor, la crisis para des-
mantelar el Estado de Bienestar y apostar por la 
privatización de estos servicios, lo que supone 
un atentado sin precedentes a la igualdad de 
oportunidades. Unas políticas que han llevado a 
nuestra Comunitat a la cabeza del paro, a tener 
el fracaso escolar más alto de España y a tener el 
triste record de ser la que menor número de ca-
mas hospitalarias tiene por cada mil habitantes. 
Los ciudadanos y ciudadanas de Castelló pode-
mos y debemos evitar el 20N que los que han 
hundido a la Comunitat, hundan a toda España.

Ximo Puig: La Sanidad es un “lujo” para 
el PP, un derecho para nosotros

Advertim que no s'han fet els estudis previs per 
preservar un tros de muralla liberal i el greu 
atemptat al patrimoni local que pot suposar en 
cas d’aprovar-se el PAI anomenat de Maderas Bas 
per vulnerar la Llei del Patrimoni Valencià, ja que 
existeix un tros de la muralla liberal i el projecte 
presentat a Serveis Tècnics de l’Ajuntament no s'ha 
contemplat protegir-la i recuperar-la.
Per segona vegada, primer amb els vots a favor 
del PSOE-PVI i l’abstenció del PP i ara amb els vots 
a favor del PP, PSOE-PVI s’ha aprovat el programa 
urbanístic dels terrenys de Maderas Bas en la qual el 
nostre Grup municipal BLOC-Compromís ha votat 
en contra un altra vegada per no contemplar una 
sèrie de millores ni la protecció del tros de muralla 
liberal que hi ha. Segons els plànols antics que de la 
nostra ciutat es conserven, aquesta zona afectada 

pel PAI que avui parlem, correspon a la part de l'Av. 
Llibertat amb l'Av. Barcelona al traçat de la muralla 
que en alguns llocs diuen lliberal i en altres casos 
carlista. És la línia defensiva que la nostra ciutat va 
alçar a partir de l’any 1833. D’aquesta muralla es 
conserva un tram que com tots sabeu està situat 
al final del carrer de Sant Joaquim, junt a l'oficina 
del PROP i que rep el nom del carrer de la Muralla. 
És un tros molt menut comparant-lo amb el que va 
ser en el seu dia; un testimoni molt trist i solitari del 
que eixa muralla va ser. Sabem que queden restes 
de muralla en eixa zona afectada pel PAI que es 
troben dins de les edificacions que allí hi ha. A més 
la Llei del Patrimoni Valencià en el capítol II, art. 
9, diu clarament: “Els poders públics garantiran 
la protecció, conservació i acreixement del 
patrimoni cultural valencià”.

Per això proposem, que es traga a la llum el llenç 
de muralla que queda, es restaure, es pose en valor 
i es protegisca com a Bé de Rellevància Local. 
Ara tenim l’oportunitat d’augmentar la presència a 
l’espai urbà del que era la muralla, recuperar una 
part de la nostra història, impedir que la piqueta 
continue apagant la veu dels nostres avantpassats. 
Ara quan es torna aprovar aquest PAI per un error 
de procediment és el moment d’exigir un estudi 
per preservar i protegir el tros de muralla que 
ens queda. No podem consentir que es vulnere la 
Llei del Patrimoni València i s’enderroque un tros 
de muralla liberal. Com sempre hem dit, dins 
d'una nova planificació urbanística s'ha de 
protegir el nostre patrimoni. És el moment de 
salvaguardar per als nostres xiquets, que són el 
futur, una part del nostre passat.

Urbanisme (capítol II)
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Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org

http://www.pvi-vinaros.org

Migjorn i Fora Forat

Cada vez que el alcalde va…
…de visita nos cuesta perras. Mejor que se 
quede aquí por lo de “Virgencita que me quede 
como estoy”. Balada y Fabra firmaron un convenio 
de instalaciones deportivas en el local de 
Contribuciones. Fruto de aquello, la Diputación 
aprobó en Pleno 571.000 € para la piscina que 
no cobramos porque luego, al entrar la piscina en 
el Plan Camps, acordamos que la Diputación la 
cofinanciaría con sus 571.000€

Los técnicos municipales…
…que, con el estadio de futbol –también con una 
mínima cofinanciación– lo han hecho perfecto, son 
los mismos que han gestionado la piscina dentro 
del Plan Camps ante Diputación y Generalitat, 

manteniendo siempre al tanto al responsable 
de Diputación, el Sr. Gual, de las numerosas 
aclaraciones que, como maniobras dilatorias, la 
Generalitat no paró de pedir.

La desconfianza en la…
…Diputación habrá hecho que la Generalitat 
amenace con dejarnos sin piscina si no ponemos 
nosotros el dinero de la Diputación. En vez 
de poner el grito en el cielo, el alcalde se ha 
plegado a la imposición y, con la misma excusa 
de siempre de decir lo mal que lo hemos hecho, 
nos hace pasar por el aro y pagar lo que no toca. 
Lo bueno del caso es que así se demuestra la 
mentira del PP sobre la deuda municipal, ya que 
para pagar y callar…

…es la 3ª vez que recurren… 
…“al calcetín” que les dejamos con los millones 
de la venta del matadero que ya utilizaron en el 
caso Vandowska, o en la zona verde de la milla 
de oro del PGOU de Moliner y ahora para sacar 
los 571.000 € que nos ha birlado la Diputación. 

Cada vez que repitan la mentira de las cuentas les 
preguntaremos cuanto queda aún en el calcetín. 
Somos los que más queremos la piscina, pero no 
plegándonos a encerronas. Incomprensible el 
voto a favor del resto de la oposición que el PP 
no necesita, y especialmente el del PSOE que así 
da por bueno lo dicho por Molinos sobre lo 
mal que lo hicimos. El PSOE ellos sabrán, pero la 
gestión del PVI con la piscina fue perfecta.

Al alcalde le falta…
…Balada, porque la única contra quien descarga 
su furia es contra María Dolores que le sustituyó. 
Se quedó sin revancha contra quien hizo que 
no fuese alcalde antes y el trauma le incita a 
dirigir sus peores exabruptos contra la “Sra. 
Miralles” que es lo único educado que le dice 
el tal caballero. Psicológicamente no denota 
nada bueno, como tampoco el que se queden 
sin contestar nuestras preguntas en los Plenos, 
porque contesta con preguntas o divagando. 
Para saber, le tendremos que preguntar a través 
de los medios. 

Artículo condensado que pueden leer completo en la web: http://pvi-vinaros.org

Migjorn ja 
fa molts 
anys (quasi 

des de que els dinosaures campaven pel Maestrat) 
que denunciem el deficient manteniment que fa 
Fobesa dels jardins i la neteja, i en concret la zona 
de Fora Forat. Hem denunciat moltes vegades 
el descontrol del sistema de rec de la gespa, que 
quasi rega tot l’any tots els dies (gespa que no te 
raó de ser en un clima sec com és el Mediterrani), 
plogue, neve o faci sol, no reposen regularment les 
plantes o arbres que fan falta, arbres que sol matar 
el filet. Ara han inventat la sopa amb all, rega part 
dels jardins una sola persona i des de dalt la cabina 
del camió cuba amb mànega manual passada pel 
suport de l’espill retrovisor, amb l’aigua a pressió, 
sembla un antidisturbis. La cabina del camió 
deu tindre una altura de metre i mig, rega a una 

separació dels jardins d’aproximadament dos 
metres, sistema de rec que “estalvia” un lloc de 
treball però arrassa el terra del jardí, i fa un rec mal 
fet, que Fobesa cobra com a bo.
Hem vist al Sr. Castejón passejant de presseta 
molts dies pel passeig, com sabem que és una 
persona molt preocupada pel medi crèiem que 
posaria remei a aquest malgastament d’aigua i 
maltractament dels jardins. Que veuria que de 
rates el Fora Forat n’és ple. Però ni Castejon, ni 
Tarrega ni el Sr. Gandia, regidor de participació (té 
tantes finestres obertes que ja està sobrepassat) 
hi donen solució, i aquests dies de pluja segueix 
regant. Sr. Molinos l’aigua és un bé escàs, per regar 
es gasta una energia, energia que té uns costos, 
costos que una bona preocupació pel poble abans 
que pel partit ens estalviaríem de pagar.
Tornem a recitar un sermó, que hem fet un grapat 

de vegades (el Paseante i el Bloc també ho han fet) 
deu ser la zona del poble més visitada, té moltes 
activitats, a l’estiu l’aparcament sempre és ple de 
gent forastera que vénen a la platja, mercat del 
dijous, curses de bicicletes, pedestres, triatlons, 
teatres, concerts, trobades de gegants, i les 
concentracions més multitudinàries del Carnaval 
d’hivern i d’estiu. Per cert digueren que no el farien 
més en aquest lloc. Els veïns n’estem més que farts.
Hem parlat amb el sr Tàrrega que d’interès en 
posa, esperem que abans de final d’any faci 
canviar l’aspecte lleig i perillós d’ara. Solars que 
són un focus de brutícia i de rates, que els amos 
per llei han de mantenir net i ballat, l’Ajuntament 
pot sancionar, si no ho fan, poden cedir-los per 
aparcar als amos dels carrers, els cotxes. A la zona 
de “picnic” estan morint-se dos pins, ja en són set 
(7) que falten i no són reposats. 
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  Maria José Ferrer

Puntualització pública al PP i de passada al BLOC

 Eleccions i programes

OPINIÓ 

En relació al que va publicar aquest mitjà en el 
seu darrer número, esbiaixant la informació i 
sembrant dubtes. Els he de dir que:
La contractació d’assegurances per part de 
l’Ajuntament a la corredoria on treballo data com 
a poc de l’any 1997 i no de 2007, com vostès de 
forma maliciosa publiquen. 
La tipologia de les assegurances és diversa i com 
a mostra inclou des de 1997: el ram de vehicles, 
assegurances professionals, d’actes festius i 
culturals, de lleure, esportives i un llarg etc. I ni 
en aquest període, ni en l’actualitat són una 

exclusiva de la corredoria a la que ens estem 
referint. Ni han estat en cap ocasió informades 
de forma negativa o amb “reparo” per part dels 
tècnics municipals. Sinó tot el contrari: ja que 
és l’Ajuntament, per indicació dels tècnics, qui 
exigeix als organitzadors tenir contractades les 
assegurances pertinents.
Aquesta darrera afirmació és vàlida també per 
les assegurances que utilitzen per sembrar 
dubtes (la marató sempre s’ha assegurat al igual 
que l’escola d’estiu).
En relació a la seva afirmació en quant 

a l’obligatorietat (que no necessitat) de 
contractació d’una assegurança esportiva. Els 
remeto al que en aquesta matèria diu el Reial 
Decret 1428/2003 en el seu annex II “pruebas 
deportivas, marchas ciclistas y otros eventos”. I 
els recomano que sàpiguen diferenciar clarament 
què és la responsabilitat civil, què és una pòlissa 
d’accidents i què és l’assistència sanitària. 
En cas de no voler o saber llegir, l’altra opció és 
reiterar la consulta realitzada a la capital del 
regne, però en aquesta ocasió cal preguntar-ho 
correctament.

Ja és sabut que 
el proper 20 de 
novembre se 

celebren Eleccions Generals a l’Estat espanyol.
Esquerra Unida entén com a normal que tots 
els partits polítics que concorren a les mateixes, 
confeccionen, exposen i expliquen els seus respectius 
programes electorals. Els programes electorals són la 
guia perquè la ciutadania pugui saber el que pensen 
fer i com ho volen fer el partits polítics.
Aquest és el motiu pel que els partits polítics que 
han obtingut el poder en les eleccions compleixin 
els seus programes amb les seves promeses.
Fer un programa electoral per a recordar a la 
ciutadania les necessitats i les dificultats per 
les que està passant podria ser una mesura de 
solidaritat, però el correcte seria que la solidaritat 
es demostrés complint o intentant complir tot allò 
que s’ha promès.
Des de les primeres eleccions celebrades després 

de la dictadura, tant generals, autonòmiques 
com municipals, tots els partits polítics que han 
concorregut a les mateixes s’han presentat amb 
els seus corresponents programes. Però també 
els partits polítics que han obtingut el poder per 
a desenvolupar-los hem comprovat que en la 
majoria dels temes no han complert el que han 
promès. Fins i tot en molts dels temes han fet tot el 
contrari del que han promès.
En Esquerra Unida ens preguntem, després de més 
de 30 anys de democràcia, d’haver passat diverses 
eleccions (generals, autonòmiques i municipals) 
i de saber el contingut dels programes electorals 
dels partits politics que han obtingut el poder per 
a desenvolupar-los i complir les seves promeses 
en els seus moments i comprovar quins han estat 
els resultats: Es mereixen la confiança perquè en 
15 dies confeccionen, expliquen i facen promeses 
i després de les eleccions si obtenen el poder 
estaran enganyant-nos durant quatre anys?

En les properes eleccions generals també es 
presenten altres opcions polítiques amb els 
seus programes, les seves necessitats, solucions 
i promeses. Però aquestes  opcions polítiques no 
podem dir que ens hagen enganyat, que no han 
complert el que han promès. I no ho podem dir 
perquè no han tingut el poder ni la possibilitat de 
poder-ho demostrar.
El que sí que hem pogut comprovar durant molt 
de temps i en diferents eleccions és qui són els que 
tenint el poder i les possibilitats, no han complert 
el que han promès.
El proper 20 de novembre la ciutadania té l’opció 
de poder canviar per aquells que també tenen els 
seus programes i fan les seves promeses. Perquè 
els que hem tingut fins ara ja sabem com han 
utilitzat els seus programes i que n’han fet de les 
seves promeses.
Cal seguir donant-los la confiança? Què més 
podem perdre si no ho fem?   
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Andrés Albiol Gorgòria groga

Embarcaciónes trasmalleras embarcando 'cadufos '

A simple vista pareix una planta per la seua forma arborescent, però 
en realitat és una colònia de centenars d’animals. En un principi 
només és aprofitada per l’home per les seues qualitats ornamentals. 
En l’antiguitat se li concedia virtuts màgiques. També és cridat arbre 
i abret groc. En castellà li diuen gorgonia amarilla, en anglés yellow 
siga whip, en francés gorgone jaune i en alemany Gelbe Gorgonie. El 
seu nom científic és Eunicella cavolinii.
Per les nostres aigües i subjecte a pedres o parets rocoses és molt 
habitual per profunditats de 10 a 150 m. formant part del paisatge 
coral·ligen i mesclat junt amb la vegetació. 
Catalogat com una espècie dels corals cornis, és un octocolari de la 
classe antozoa Està constituït per un gran esquelet calcari paregut a 
un arbre i per totes les seues ramificacions poden haver-hi milers de 
protuberàncies d’on ixen els pòlips (uns animals) amb huit tentacles 
cada un.
Es reproduïx de dues formes. Una asexual, o siga, sense fecundació, 
produint nous pòlips i van creixent les branques. L’altra sexual, que 
solten els ous i esperma perquè es fecunden. Després de circular 
pels corrents marins, l’ou eclosiona i durant una setmana la larva 
planctònica nadadora pot adherir-se a un substrat molt llunyà, 
patint una metamorfosi. D’esta manera poden colonitzar altres 
àrees i no competir pel lloc i l’aliment. El seu creixement és d’1 cm. 
l’any. La seua talla màxima és de 60 cm. 
Menja plàncton que atrapa cada individu amb els tentacles i 
portat a l’orifici bucal. Segons el pla perpendicular en ventall que 
està subjecte a la corrent, hi ha pòlips que capturen més o menys 
aliment, però açò no és problema, ja que tot l’esquelet calcari està 
comunicat per dins amb uns finíssims canals per a ajudar-se entre si.
És de color groc a un poc rogenc. Els pòlips són més clars que la 
ramificació.
Per zones en vessants costencs d’aigües calmades preferix llocs 
ombrívols, com en grutes que viu a partir d’1 m. de profunditat. 
A vegades se li adherixen damunt un diminut caragolí dels dits 
porcellanetes d’1 cm., que s’adapta igualment de coloració. I altres 
vegades se li apega una espècie d’actínia o anemone de mar. 
Segons on habita pot ser capturada per arts d’arrossegament i 
tremall, sent arrancades de la seua base fixadora.

Se levantó la veda del cadufo
Tras cinco meses de parada biológica a este tipo de pesquería de pulpo 
roquero con estos artilugios de arcilla y de plástico también llamados 
alcatruces, la flota de pequeñas embarcaciones de artes menores se hizo a 
la mar para calarlos, ya que desde el primero de noviembre se puede pescar 
en nuestra provincia. Este sistema de pesca pasivo es también muy selectivo. 
Una vez los pescadores han depositado sobre el lecho marino un largo cabo 
o cuerda a modo de línea, del que cada cinco metros tienen atado un cadufo, 
y en los dos extremos del cabo hay un pedral o ancla para que esté fijo, 
con sendas balizas para divisar el lugar en la zona del litoral. Únicamente 
tienen que ir a chorrar o recolectar al día siguiente, y a buen seguro que en 
la mayoría de cadufos, hay uno de dichos cefalópodos que ha escogido el 
recipiente como cueva o morada. De manera que cuando izan a bordo el 
cadufo, solo tienen que sacar el pulpo y devolver al mar el recipiente para 
que sea de nuevo atracción de cobijo a más pulpos. Se cotizaron de 4 a 7 €/
Kg. siempre en función del tamaño, o sea, como más grandes mejor precio. 
De momento la recolección resultó aceptable, pues ha sido el principio de 
temporada y el pescador aún no podía saber con exactitud los fondos de la 
costa donde más abunda.
Las pesqueras en general durante esta semana en las diversas modalidades 
han sido aceptables. La mar permaneció calmada. Las embarcaciones faenaron 
los cuatro días  hábiles previstos al ser festivo la jornada del martes 1. 
La pesca de arrastre ha operado a diario con buenas extracciones de pescados 
y mariscos, en especial de langostino que se valoró de 20 a 34 €/Kg. (según 
calidad), calamar de 10 a 21, pescadilla de 6 a 9, rape de 3 a 7, s. punxa y miseria 
de 9 a 12, peluda a 7, caracol a 11 a 17, lubina a 20, salmonete de 2 a 4, galera a 
4 a 5, móllera, burros, aranya y cintas de 3 a 4, letxa a 8, mabre a 5, rubios y pota 
a 4, jurel, sardina, boquerón y caballa a 2 y congrio y morralla de 2 a 3.
El cerco el lunes, entre dos llums pillaron 1.000 cajas de doradas, dando en 
báscula un total de 7.000 Kg. Eran ejemplares de 1 a 4 Kg. Se pagaron de 7 a 
12 €/Kg. La mayor pesca correspondió a la embarcación llamada ‘Vicente Gil’ 
que subastó alrededor de 5.000 Kg. El miércoles una traíña atrapó 300 cajas de 
estos espáridos que dieron un total de 2000 kg, siendo piezas de 1 a 2 kg. Se 
subastaron de 7 a 13 €/Kg. Y el jueves no salieron a faenar como consecuencia 
de fuertes vientos y un oleaje del este.
El trasmallo quince barquitas atraparon bastante lenguado de 15 a 18 €/Kg., 
rombo a 20, palaí a 10, sepia a 8, pagel de 4 a 12 y raya a 4. El xarcier del gran 
fondo vendió la langosta de 30 a 40 €/Kg., la gallineta a 17, dentón a 20 y 
mamona a 3.
Un palangrero capturó con anzuelo palometa, llampuga y lliri a 3 €/Kg.
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Los alumnos del C.T. La Closa de Vinaròs, 
Álvaro y Joana, han disputado las finales 
del prestigioso torneo de tenis Head - 
Tarragona, en las instalaciones del club 
de tenis Johnny Montañés.
En benjamín masculino el alumno de La 
Closa Álvaro Fuster en un encuentro im-
pecable ha derrotado al cabeza de serie 
Nº1 Pablo Alday 6/3 - 6/2, el vinarocen-
se no ha dado opción al buen jugador 
catalán, que a pesar de tener una exce-
lente variedad de golpes, para su tem-

prana edad, nada ha podido hacer en 
el día de hoy ante la actitud y excelen-
te juego del pupilo de Vicente Mayola. 
 En benjamín femenino Joana Miralles 
y Sara Escoda han protagonizado una 
fantástica final, llena de emoción has-
ta la última bola del encuentro, tres 
mangas han sido necesarias, la prime-
ra 6/4 para Joana, 4/6 para Sara y el 
tie-break de la tercera decantó la ba-
lanza para la catalana, que hizo valer 
su mayor experiencia.

Han tenido que pasar más de 35 años para que el 
baloncesto femenino mexicano regresara al podio 
panamericano tras la plata lograda en Ciudad 
de México 1975, y el español Ray Santana es el 
principal valedor del histórico logro -en realidad, 
un milagro- alcanzado por la tricolor.
México cayó el martes por la noche frente a Puerto 
Rico en la final, pero para entonces sus jugadoras, 
lideradas por la pívot Erika “La Cucha” Gómez, ya 
se habían ganado el corazón del país.
Lo hicieron pasito a pasito. Primero al superar a 
las boricuas en la fase preliminar; después le tocó 
el turno a Argentina y, posteriormente, a Colom-
bia  en semifinales. La fe fue creciendo con ellas, 
pero la gasolina en sus piernas no resultó suficien-
te en el último momento.
“El alma de las chicas y la afición nos han llevado 
hasta aquí”, manifestó Santana al término de la 
final. Ese “hasta aquí” lo remarcó ostensiblemente 
el entrenador. Existe un porqué.
Lo que esconde esa plata va mucho más allá del 
esfuerzo y el sacrificio. Corresponde al apartado 
de la magia y las gestas que, muy puntualmente, 
sólo el deporte logra ofrecer.
“Cuando llegamos aquí lo único que nos pedían es 
que diéramos una buena imagen, que peleáramos 
y tratáramos de hacer un buen basket”, rememoró 
el tinerfeño, de 43 años. “En ningún momento 
pensamos que podríamos lograr esto”, añadió.
La gesta de México posee un mérito enorme porque 
muchas de las jugadoras del equipo, tras disputar el 
Preolímpico, tuvieron que abandonar la concentración 
para regresar a sus respectivos trabajos.
“Nadie las pagaba por venir a los Panamericanos”, 
declaró Santana, cuyo equipo está formado por 
mujeres que no gozan de una liga competitiva en 
su propio país. “Son un ejemplo a seguir -apuntó-. 
Han hecho su trabajo sin pedir nada a nadie”.
La plantilla se reunió finalmente a una semana 
para comenzar la competición, mientras que, por 
ejemplo, la selección de Puerto Rico preparó el 
torneo durante cinco meses.

“No les podemos pedir que vengan, compitan día 
tras día y ganen una final. Falta apoyo”, comentó 
el técnico, fiel a lo largo del torneo a su -sudada- 
camisa rosa y pantalón blanco, a juego con sus 
gafas de pasta.
Quién sabe qué se hubiera logrado con mayores 
recursos y una mejor organización, máxime 
cuando semanas atrás México corría el riesgo de 
no competir en el baloncesto panamericano por 
una serie de problemas federativos.
El milagro “Santana” tiene miga. El técnico, que ac-
tualmente alterna su cargo como director técnico 
del Club Baloncesto Vinaròs con su labor de scouting 
(análisis) para el Fútbol Club Barcelona -trabajo que 
ha desempeñado los últimos 12 años-, aceptó la 
llamada de México en mayo de 2010.
Su experiencia en equipos como el Isla de Tenerife 
y Universidad de La Laguna convenció a los direc-
tivos, sobre todo a raíz de los comentarios positi-
vos de algunas de sus jugadoras clave.
“Él ha conseguido que las jugadoras creyeran en sí 
mismas y que tuvieran una mentalidad ganadora”, dijo 
a Efe Horacio Cisneros, gerente de prensa del torneo.
La mezcla de experiencia y juventud llevó a México 
a soñar con las cotas más altas tras su triunfo en la 
primera jornada frente a Puerto Rico.
Al final, que la rotación fuera de máximo siete 
jugadoras, pasó factura. Selene García, Margarita 
Silva -una jugadora que estuvo a punto de firmar 
por Los Angeles Sparks, de la NBA femenina- y la 
propia Gómez, de 35 años (33 puntos y 16 rebotes 
en la final), llegaron exhaustas.
“Todas las jugadoras se merecen el apoyo y el 
reconocimiento. Se lo han trabajado y son quienes 
han sudado la camiseta. Son quienes representan 
a los 120 millones de personas que viven aquí”, 
dijo Santana con rotundidad antes de alejarse 
para recoger un metal con el que nadie contaba al 
inicio de los Panamericanos.
Caminaba hacia el podio, pero aún resonaba la 
intención con la que puso énfasis a aquel “hasta 
aquí... hasta aquí”.

Ray Santana, el español que llevó a México 
al podio 35 años después
Han tenido que pasar más de 35 años para que el baloncesto femenino mexicano regresara al 
podio panamericano tras la plata lograda en Ciudad de México 1975, y el español Ray Santana 
es el principal valedor del histórico logro -en realidad, un milagro- alcanzado por la tricolor.

Visto en La Información.com
JUEGOS PANAMERICANOS

Antonio Martín Guirado

Álvaro Fuster y Joana Miralles, campeón y 
subcampeona del “Head-Tarragona” 

TENIS.  Club de Tenis La Closa
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Rafa Marcos

A cambiar la dinámica

3 2
UE VALL D’UIxó VINARòS CF

FUTbOL.  Campeonato Regional Preferente
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Gran remontada y victoria del equipo local
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Gaspar Redó

Resultados:
Sénior masculino
C. Bm. Vinaròs 30 - Bm. Betxí 24  
Marc Sanz, Carlos y German (porteros), José 
Mari, Rafa (5), Carlos (4), Alex (5), Eddy (4), 
Curto (2), Marc Ferrer (2), Josep (1), Nahuel (4), 
Marc Martorell (2) e Ian (1).
Gabriel Martorell
Buen partido de nuestros jugadores con 
2 partes bien diferenciadas, la primera 
anduvimos algo espesos y no conseguimos 
distanciarnos en el marcador, llegando al 
final de la primera parte con victoria mínima 
de 11 a 10, pero la segunda parte ya fue otra 
cosa, nuestros jugadores salieron mucho más 
enchufados y con rápidos contraataques 
nos fuimos distanciando poco a poco en el 
marcador, para llegar al resultado final de 30 
a 24. Destacar las ganas mostradas y la garra 

de todos los jugadores, con esta velocidad e 
intensidad defensiva, pocos equipos podrán 
ganarnos, así como la vuelta para un par de 
partidos de Marc Martorell, motivó al resto 
de compañeros con su garra y ambición, 
ánimo Marc, esperamos con ganas tu vuelta 
definitiva.
Hoy jugamos nuevamente en casa contra el 
Almassora, vamos a por los 2 puntos, eso nos 
permitiría instalarnos en la parte alta de la cla-
sificación.
El Juvenil masculino no disputó partido ya 
que se aplazó el que tenía que jugar con el Bm. 
Puçol por falta de jugadores de este equipo.
Otros resultados:
Cadete masculino: C. Bm. Vinaròs 42 - C. 
Bm. Vila-real 23
Infantil masculino: C. Bm. Vinaròs 29 - C. 
Bm. Gaietà Huguet 12

Estamos clasificados en la zona media de la tabla, 
en el lugar que nos corresponde, pero llevamos 
nueve jornadas disputadas y de ellas unas cuantas 
lamentándonos de la mala suerte por los puntos 
que dejamos escapar. La situación no es crítica, pero 
sí empieza a ser preocupante. Se tiene que dar un 
cambió en positivo para no caer en el pozo del que 
luego igual no sales. Calidad para mantenerse la 
hay. Que la plantilla es justa, que falta algo, es algo 
que tenemos asumido desde el principio pero no 
todo son carencias, hay también virtudes y se tienen 
que explotar al máximo en cada minuto de todos 
los partidos para conseguir el objetivo y dejarnos de 
lamentaciones. 
A veces los resultados no acompañan y el juego del 
equipo no recibe la recompensa merecida. Igual-
mente el acierto goleador colectivo o individual va 
por rachas. El cómputo de goles a favor y en contra 
es favorable, pero llevamos 5 partidos sin ganar. 
En dos partidos no hemos conseguido marcar y en 
tres no nos han marcado.
Las dos victorias se han conseguido ante Almena-
ra y Vilafamés que ocupan puestos de descenso. En 
Altura, tras ir ganando y teniendo ocasiones para 
sentenciar, se terminó empatando. En Benicàssim, 
tras adelantarnos y realizar un buen primer tiempo, 
en los últimos 5 minutos nos remontan y aguantan 
todo el segundo tiempo. 
Ahora en la Vall ha sido más duro, tras colocarte con 
un 0 – 2 favorable a poco más de media hora para 
la finalización, en 17 minutos encajas tres goles. 
Incomprensiblemente el equipo desapareció cuando 
encajo el primer gol a falta de 21 para llegar al 90.
Los jugadores y cuerpo técnico serán los más dolori-
dos con lo ocurrido y los mejor sabedores de lo que 
pasó y porqué. Relajación, desmotivación, nerviosis-
mo, ellos lo sabrán mejor que nadie, pero hay que 
cambiar esta dinámica negativa. Se ha ido de más a 
menos y ahora toca al contrario y volver a ilusionar, 
una victoria es lo que hace falta.
Ganar es el mejor bálsamo para volver a tener 
autoestima, moral e ilusión, tanto para el equipo como 
para el aficionado y dejar las cosas en su sitio. 
Este domingo es una buena oportunidad para 
recuperar el terreno perdido, pero cuidado, nuestro 
rival de turno es un equipo joven, no exento de 
calidad que lucha y corre todo el partido. Como 
cualquier filial es imprevisible, y si no eres capaz de 
sentenciar y le das vida puede complicarte. Habrá 
que estar atentos pues son peligrosos a balón parado.
Ha ganado un encuentro más que nosotros y nos 
precede en la tabla aventajándonos en un punto, 
tiene un partido menos ya que la última jornada se 
suspendió su choque ante el Almenara.
El Alqueries sigue mandando sumando de tres en 
tres, le siguen a dos puntos Onda y Borriana que 
se ha dejado esta semana sus primeros puntos. Por 
abajo Vilafamés y  Nules suman 5 puntos y cierra con 
3 el Almenara. El Albocàsser que ocupa el puesto 15 
con 7 puntos en estos momentos perdería también 
la categoría.
Según federación el juvenil juega el sábado a las 
17:30 y el domingo coinciden a la misma hora 
primer equipo y filial. Atentos pues el filial tendrá 
que cambiar.

Extraño partido el disputado en el estadio José 
Magriñán con un primer tiempo aburrido en 
el que los dos equipos no tiraron ni una sola 
vez a gol. En cambio, la segunda parte fue 
trepidante con un Vinaròs que salió a por todas 
adelantándose con un claro 0-2. Pero una vez más 
la falta de ambición del conjunto de Santi Forner 
fue decisiva para que los locales se repusieran 
dando la vuelta al marcador y llevándose, sin 
merecerlos, los tres puntos en juego.

UE Vall d’Uixó: Carles, Mendieta, Patrik (Paquito) 
Marcos, Collado (Alex) y Talamantes (Ferrán).
Vinaròs CF: Raul, Pedro, Roberto Peiró, Alex, 
Wifredo (González) Ernesto, Agus, Isaach, Pau 
(Martin) Espinosa y Folch.
Goles: 0-1, m.53 Agus; 0-2 min.54 Agus; 1-2 min.68 
Collado; 2-2 min.79 Alex; 3-2 min.86 Collado.
Árbitro: López Kiménez. Mostró tarjetas amarillas 
a los locales Patrik y Jorge y a los visitantes Isaach 
y Pedro.

HANDbOL.  Club Balonmano Vinaròs

Volvió el espectáculo
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Derrota en Salzadella
El Atlètic suma otra derrota fuera de 
casa en un campo difícil para el juego 
de los nuestros. El Salzadella aprovechó 

su experiencia y todas sus ocasiones de gol 
llevándose el partido con un excesivo 4-0.
La disputa de la séptima jornada de liga llevaba al 
Atlètic a Les Viles de Salzadella tras las últimas dos 
derrotas con ganas de puntuar en un complicado 
campo en el que se hizo difícil jugar a futbol.
Jugaron el partido Alex, Agus, Burriel, Drago, Dani 
Segarra (39’ Sergi), Felipe, Guindi, Marc Simó (78’ Juanjo), 

Jonhy (52’ Camilo), Florin y Marc Montaner (49’ Iker).
El partido dio comienzo con un Atlètic enchufado 
que dominó claramente la primera media hora 
de partido, contando con clarísimas ocasiones de 
gol sin materializar. Nuestro delantero Florín tuvo 
un mano a mano con el portero local en el que 
éste atajó milagrosamente el balón. En el minuto 
35, en su primer disparo a puerta del partido, los 
locales consiguen su primer gol con el que se llegó 
al descanso tras el que dio comienzo un partido 
totalmente distinto.
En la segunda parte, el Atlètic se acordó de las 
ocasiones perdidas y los locales les pasaron factura 

con dos goles más en los primeros diez minutos 
del segundo tiempo, redondeando el marcador 
con el cuarto gol en el minuto 65.
Una lástima de partido puesto que el Atlètic hubiera po-
dido sacar distinto resultado de haber tenido más acier-
to cara a puerta en los primeros compases de partido.
El próximo partido se disputará en el estadio el sá-
bado 5 de noviembre a las 15:30 y nos enfrentará 
al Benlloch, que se encuentra en la parte alta de la 
clasificación del grupo. Aficionado acude al estadio 
a animar a este joven equipo que necesita de una 
victoria en el marcador para ganar confianza en sus 
posibilidades. Te esperamos.

DIA: DISSABTE, 5.11.11 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
18,00 PISTA SINTÈTICA HANDBOL SÈNIOR C.BM.VINARÒS - ALMASSORA BM.
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
16,00 PISTA SINTÈTICA FUTBOL SALA INFANTIL
17,00 PISTA SINTÈTICA FUTBOL SALA CADET
18,00 PISTA SINTÈTICA FUTBOL SALA JUVENIL VINARÒS FS - SAEPLA PENÍSCOLA BENICARLÓ FS

DIA: DIUMENGE, 6.11.11 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
12,00 PISTA PARQUET BÀSQUET CADET C.B.VINARÒS SERVOL RURAL CAIXA-AGORA P.SAGUNTO"B"
11,00 GIMNÀS SANT SEBASTIÀ T. TAULA BASE C.T.T. VINARÒS CICLES FANDOS - C.T.T. CAMBRILS

DIA: DISSABTE, 5.11.11 ESTADI    
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
15,30 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL AMATEUR ATH. VINARÒS C.F. - C.D. CESPED LA PLANA BENLLOCH
17,30 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL JUVENIL VINARÒS C.F."A" - U.D.VALL D’UIXÓ "A"

DIA: DIUMENGE, 6.11.11 ESTADI    
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
16,15 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL 1ER EQUIP VINARÒS C.F. - C.D. ACERO "B"

DIA: DISSABTE, 5.11.11 CIUTAT ESPORTIVA  
CAMP DE FUTBOL 11

HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
10,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL INFANTIL VINARÒS C.F. "B" - BENICARLÓ FUTBOL BASE "B"
11,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL INFANTIL VINARÒS C.F. "A" - UD VALL D'UIXÓ "A"
10,00 ESTADI FUTBOL CADET VINARÒS C.F. "B" - BENICARLÓ FUTBOL BASE "B"
11,30 ESTADI FUTBOL CADET VINARÒS C.F. "A" - UD VALL D'UIXÓ "A"
9,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL BENJAMÍ C.E. FUTUR 09 VINARÒS "B" - C.F. TORREBLANCA

10,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL ALEVÍ C.E. FUTUR 09 VINARÒS "B" - C.F. TORREBLANCA
16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMÍ PREBENJAMÍ CS - CD BENICÀSSIM "A"
16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMÍ PREBENJAMÍ "A" MONTSIÀ - CF ULLDECONA ROIG

Apoteósico partido de benjamines
El pasado sábado en la ciudad deporti-
va se vivió un partido de los que quedan 
en el recuerdo, se enfrentaban el Borria-
na FB benjamín, equipo que hacía un 
año y medio que no perdía partido y el 
Vinaròs CF benjamín que también hace 
un año y medio que no pierde partido.
Todo nos hacía pensar lo que ocurrió 
después en el partido, dos equipos de 
poder a poder, se adelantó por dos ve-
ces el Borriana FB, pero los chicos en-
trenados por Oscar Blasco no se die-
ron por vencidos y sacaron su orgullo 
y fueron capaces de acabar la primera 
parte con 1-2 en el marcador. En la se-
gunda parte salieron convencidos de 
que podían dar la vuelta al marcador y 
gracias al esfuerzo, concentración, ga-
rra y buen juego que plasmaron en el 
terreno de juego acabaron ganando 
por 3-2, hay que decir que el Borria-
na FB ha sido el mejor equipo que ha 
pasado por la ciudad deportiva, pero 
que este año aun pasarán equipos de 
enorme calidad, que vienen a ganar, 
repito a ganar, en esta categoría se 

está compitiendo, es la liga centro y 
nos encontramos con grandes escue-
las de futbol, por ejemplo el Castellón, 
Vila-real, Vall d’Uixó, Almassora, Bo-
rriana, el Roda, Onda, Benicarló, Nu-
les, etc., y excepto el Vila-real que es 
el C, todos los clubes compiten con el 
benjamín A. La meta que nos hemos 
propuesto para esta temporada es el 
5º o 6º puesto, por lo que ganaremos 
y perderemos partidos, pero la com-
petitividad será muy fuerte, ya que en 
la Escuela Futbol Base Vinaròs es  lo 
que buscamos, no títulos pero sí com-
petitividad.
También comentarles que unos inten-
tan luchar por el Vinaròs CF, y otros 
intentan desde la misma ciudad y 
algunos desde el mismo club poner 
trabitas para que esto no suceda, se 
tendrían que dar vergüenza y aban-
donar el Vinaròs CF, no se merecen 
formar parte de un club que se fundó 
en 1920 y que por su interés propio in-
tentan destrozar. Un respeto para los 
integrantes de este gran Club, ya que 
hasta el momento no lo han tenido y 

ya están rebasando fronteras, en unas 
semanas les pondremos al corriente.  
Les recordamos que están abiertas 
las inscripciones para jugar en la 
Escuela Fútbol Base Vinaròs la tem-
porada 2011/2012, gratuidad para 
los alumnos nacidos en 2006-2007, 
para más información pueden lla-

mar al telf. 678 465 495 o en la web 
www.futbolbasevinaros.com.  Para 
el resto de alumnos ya  pueden 
pasar por Ruralcaixa, ubicada en 
c/ dels Franciscans, al lado de con-
tribuciones. Para más información, 
Telf. 678 465 495 o en la web www.
futbolbasevinaros.com

FUTbOL. Atlètic.

FUTbOL.  Escola Futbol Base Vinaròs C.F.



28

5  novembre  2011

ESPORTS

El domingo día 30  de octubre se disputó la 7ª 
edición del ya clásico Criterium Internacional 
Ciutat de Vall d’Uixó, de ciclismo adaptado para 
Hand-Bike, que durante siete años organiza el 
Club d´Esports Adaptats La Vall, con el patrocinio 
del Ayuntamiento de la Vall d´Uixó, que reúne 
anualmente a los mejores ciclistas del panorama 
nacional e internacional.
En esta edición, como en la anterior, tres deportistas 
del club BAMESAD se volvieron a apuntar en la 
carrera, que en esta edición habían inscritos un 
total de cuarenta y cuatro deportistas de cinco 
nacionalidades distintas. La prueba se disputó 
en el estadio municipal José Mangriñan, para las 
categorías  (MH-1-4) y (WH-1-4), se disputaron 

dos series de 40 vueltas cada una, y una final 
por eliminación al sprint de 10 vueltas con los 5 
mejores clasificados en cada serie.
Comentar que esta bici accionada con las manos 
permite a un numeroso grupo de discapacitados 
disfrutar de este deporte tan emocionante que es el 
ciclismo, proporciona la posibilidad de ir más lejos que 
con tu silla de ruedas o con tus muletas, pues incluso 
personas con grandes discapacidades como son los 
tetrapléjicos pueden hacer hasta 20 Km. o más sin 
mucho esfuerzo, según como sea el terreno, claro está.
Desde hace tres años, y gracias a distintos patro-
cinadores, el club BAMESAD, club perteneciente 
a Cocemfe Maestrat dispone de cuatro bicis de 
mano o Handbike participando con ellas en algu-

nas carreras, ya sean populares o de competición, 
pero las bicis que dispone el club no son de com-
petición por lo que estamos mirando a ver si en-
contramos patrocinadores que nos puedan patro-
cinar Handbikes de competición.
Por último resaltar que en el acto de entrega de 
premios se contó con la presencia del alcalde de 
la localidad, Óscar Clavell, el diputado provincial 
de deportes, Luis Martínez, la diputada provincial 
del área social, Esther Pallardó, y el concejal de 
deportes, Víctor Lorenzo.
Después de finalizar la entrega de premios todos/as 
los/as deportistas nos reunimos en una comida de 
despedida en el magnífico Restaurante La Gruta del 
incomparable paraje que son las Cuevas de Sant Josep.

Sènior masculí
Tres de tres i colíders. Festival amb el tir exterior!
C. B. Vinaròs Servol - 82
C. B. Moncofa - 64
Cinc inicial: Joan (32), Marc Brusca (11), Lluc Brusca 
(10), Ximo (10) i Torres (6). 
Baila (3), Oskar (2), Calduch, Alan (8) i Samuel.
Parcials 25-16, 29-9, 11-21 i 17-18.
Molt bon començament dels vinarossencs, que van 
saber contrarestar la defensa en zona del Moncofa, 
buscant el joc exterior i on un estel·lar Joan va 
clavar quatre triples a la fi del primer quart 25-16.
En el segon quart, el tècnic vinarossenc va anar 
a pel partit i va demanar als seus jugadors que 
anaren a pressionar al rival al seu propi camp, 
que els va valdre per posar-los nerviosos i que 
les errades en els passes fossen aprofitades pels 
vinarossencs. Destaca un altre cop el joc exterior 
amb quatre triples, dos de Joan i dos de Ximo, al 
descans 54-25.
A la represa i amb la renda obtinguda en la primera 
meitat el tècnic vinarossenc va moure la banqueta 
donant minuts a tots els seus jugadors, a la fi del 
tercer quart 65-46.
L’últim quart va seguir amb la mateixa tònica, mi-
nuts per a tots i vivint de la gran renda obtinguda. 
A la fi merescuda victòria pels llagostiners, que a 
la primera meitat ja havien sentenciat el partit. 
Destaca l’encert amb els tirs lliures on els vinaros-
sencs van fer setze tirs de vint intens, i el festival 
va estar en la línea de 6,25 on es van fer dotze tri-
ples; un de Baila, dos de Ximo i nou d’un especta-
cular Joan que no li va fallar el canell, acabant el 
partit amb 32 punts. Enhorabona a tots i destacar 
la gran assistència d’aficionats que es van apropar 

al pavelló per a veure un bon partit, on hi ha un 
equip que juga molt bé a bàsquet i que vol ser el 
referent d’aquest esport a Vinaròs.

 

Per aquesta tarda a les 18:00 hores el Vinaròs es 
desplaçarà a Torreblanca per enfrontar-se al segon 
classificat, que també està invicte en la lliga.

Sènior femení autonòmic
C. B. Wok  Hum Vinaròs - 47
Atlètic bàsquet Almassora - 65

Escola de bàsquet Agustí Baila
Cadet masculí I.R. Zonal
Club Bàsquet Morvedre – 68
C.B. Vinaròs RuralCaixa – 65
Cinc inicial: Castell (21), Romero (9), Màxim (14), 
González (6) i Espelta (12).
Budurin (2), Bohigues, Gutierrez (1).
Parcials 7-8, 17-23, 24-11 i 20-23
Partit disputat el passat dissabte a les 12 del migdia 
a Sagunt. 
Molt bon començament dels joves jugadors 
vinarossencs, amb un parcial de 0-6 que va ser 
contrarestat per l’equip local per 7-0, arribant-se al 
final del primer quart 7-8.
En el segon quart els llagostiners van sortir molt 
concentrats i agressius en defensa, que els va 

valdre per anar incrementant la diferència, arribant 
al descans amb un marcador favorable de 24-31.
En la represa els vinarossencs van sortir una mica 
adormits i van començar a fer errades i a posar-se 
nerviosos, cosa que va afavorir al rival, ja que tota 
la renda obtinguda en la primera meitat va anar 
esfumant-se, arribant al final del tercer quart amb 
un desfavorable 48-42.
En l’últim quart van seguir en la mateixa, i inclús van 
baixar un poc el braços i la diferència va arribar a 
10 punts. Però desprès d’un temps mort van tornar 
a pressionar en defensa, i a falta de 15 segons per 
finalitzar el partit es van posar a 3 punts i pilota pel 
Vinaròs, que va tindre l’oportunitat d’empatar el 
partit, ja que van tirar dos triples consecutius per 
empatar el partit, però la fortuna, que no estava de 
la nostra part, va fer que sortiren de dintre.
Per demà diumenge al pavelló i a les 12 del migdia 
el Vinaròs Rural Caixa s’enfrontarà al Àgora Puerto 
de Sagunto.

bÀSQUET.  Club Bàsquet Vinaròs Servol

bAMESAD.  Club Bamesad de Cocemfe Maestrat

VII Criterium Internacional - Ciudad de Vall d’Uixó

Club Bamesad de Cocemfe Maestrat / Manolo Celma

Classificació jornada 2ª Zonal

Equip                                     P.J.   P.G.  P.P.  P.F.     P.C.    PTO.    R. 
1  C.B. XIRIVELLA                 3     3      0     224     130    6       +3 
2  CLUB B.TORREBLANCA   3     3     0     196     136    6       +3 
3  C.B. VINARÒS SERVOL    3      3    0     207      181   6        +3
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L'Ajuntament informa:

Associació d’Alumnes i Consell Municipal d’FPA  informa:

L'Ajuntament informa: L'Ajuntament informa:

Edicte:

De conformidad con lo establecido en el artículo 50 de la Ley 2/2006, de 5 de mayo de 
Prevención de la Contaminación y Calidad Ambiental, el procedimiento de referencia se 
somete a información pública por plazo de 20 días, para que las personas físicas o jurídicas 
, asociaciones vecinales y cuantos lo consideren oportuno, formulen las alegaciones que 
tengan por convenientes.
El expediente se podrá examinar en el departamento de Actividades de este Ayuntamiento, 
durante las horas de 10 a 14.

Procedimiento: Licencia Ambiental de acuerdo con la Ley 
2/2006 de 5 de mayo de Prevención de la Contaminación 
y Calidad Ambiental
Solicitante: BEST TOYS MADRID S.L.
Registro de entrada: 22-08-11
Expediente núm.: 12475
Actividad: Venta de juguestes al por menor -JUGUETILANDIA
Emplazamiento: Polígono Industrial Portal del 
Mediterraneo, CN-340, Km. 1049, locales 20 y 21

Gabinet de 
Normalització Lingüística:
Segons la resolució de la 
Conselleria de Turisme, Cultura i 
Esports, publicada en el DOCV de 
25 d’octubre de 2011, s’ha anul·lat 
el torn de vesprada de realització 
de la segona fase de la prova per 
a l’obtenció del certificat de grau 
mitjà de coneixements de valencià 
a Vinaròs i s’ha fixat un únic torn 
que començarà a les 9.00 hores 
del dia 19 de novembre de 2011.

Agricultura 
Con motivo del interés de la Concejalía de 
Agricultura de este Ayuntamiento en la 
confección de un listado de las Comunidades 
de Regantes existentes en el término municipal 
de Vinaròs, solicitamos a los presidentes o 
responsables de las mismas, nos faciliten los 
siguientes datos:
- Denominación de la Comunidad de Regantes
- Situación del pozo
- Presidente
- Responsable de la misma (si fuera persona 
distinta al presidente)
- Dirección de contacto
- Teléfono de contacto

Podrán presentar dicha información 
mediante:
- Instancia presentada en los Servicios 
técnicos del Ayuntamiento de Vinaròs (Pl. San 
Telmo – Edificio Pirulí, 1º)
- Fax al 964.40.77.06 964.40.77.01 
dirigido a Agricultura
Correo electrónico: cfabrega@vinaros.org
Gracias por su colaboración.

Presentació d’instàncies: 
Del 31 d’octubre de 2011 al 
26 de novembre de 2011

La documentació a 
aportar serà la següent, 
mitjançant original o còpia 
compulsada: 
- Fotocòpia del DNI o NIE de 
la persona que sol·licita la 
parada.
- En el cas d’estrangers, 
documentació acreditativa 
d’haver obtingut els 
corresponents permisos 

de Residència i Treball per 
compte propi.
- Document que acredite 
trobar-se d’alta de les 
obligacions amb la 
Seguretat Social i al corrent 
del pagament de la quota.
- Documentació que 
acredite estar al corrent de 
les obligacions tributàries 
locals.
- Relació dels productes que 
seran posats a la venda.
- Acreditació del pagament 
de la taxa.

Nadal 2011-2012
Data: del 16/12/10 al 6/01/12

Lloc: Plaça Sant Valent
Places vacants: 7 (4 m x 1 m)

Horari: de 18:00h a 22:00h
Productes: Artesania i manualitats

Oferta de participació en el mercat 
extraordinari de Nadal de productes 

d’artesania no periòdics 
del municipi de Vinaròs any 2011-2012

Associació d’Alumnes i Consell Municipal d’FPA

A partir de les 11h, diverses activitats:

“Flora rara, endèmica i amenaçada del terme de Vinaròs” 

presentació del llibre a càrrec de Dídac Mesa. 

Els forns de calç. Visita al que hi ha prop de l’ermita, 

acompanyats de José Antonio Baila, que ens explicarà el 

seu funcionament. 

Després torrada,

i bona música amb la colla de dolçaina i tabal 

Inscriu-te abans del 18 de novembre. Horari: Dilluns i dimecres 

11 – 13h.

Preu: Socis: 3 € / No socis: 6 €

Fins a 200 inscrits.

Av.  Colom, s/n  (Antiga Escola S.  Sebastià)  Tel .  964 40 74 93

Diumenge

27 de novembre
Festa de Santa 

Catalina a l’ermita
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ESQUELES

PUBLICITATESQUELES

news@vinaros.net
964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19 h. 
Festius: 9.00, 12.00 i 19 h. Los domingos a las 10.30 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, 
Picasso). Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 
(arribada Av. Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. 
Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · 

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 
9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 
17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les 
Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 
10.15, 11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 
19.25, 20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
5 novembre MATEU c. Sant Francesc, 103

6 novembre TORREGROSA av. Llibertat, 9

7 novembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15

8 novembre FERRER pl. Sant Antoni, 39

9 novembre ROCA c. Sant Francesc, 6

10 novembre GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

11 novembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)
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